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Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület soros nyílt ülését 999 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, 9 képviselő tartózkodik az ülésteremben. A hiányzó képviselők
igazoltan vannak távol.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
143/2023.(VI.9.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. június 9-i
soros nyílt ülés jegyzőkönyv — hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
144/2023.(VI.9.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. június 9-i
soros nyílt ülés jegyzőkönyv  hitelesítőjének Erős Ferencet
megválasztotta.



Dr. Sükösd Tamás: Javasolja, hogy a képviselő-testület vegye fel napirendjére a 13/1. A
védőnői szolgálat ellátásának átadása a Magyar Állam részére c. előterjesztést. Szavazásra
teszi fel a módosított meghívó szerinti napirend elfogadását.

A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
145/2023.(VI.9.) határozata

a nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a nyílt ülés
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:
Napirend:

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: a végrehajtásáért felelősök

3. Sárbogárdi civil szervezetek beszámolója a 2022. május — 2023. május között végzett
tevékenységükről, az önkormányzat által biztosított támogatás felhasználásáról
Előadó: polgármester

4. A 2023/2024-es nevelési évben indítható óvodai csoportok számának meghatározása
Előadó: címzetes főjegyző

5. A Sárbogárdi Zengő Óvoda pedagógus és nevelést-oktatást segítő alkalmazottak
létszámának felülvizsgálata a 2023/2024-es nevelési évre vonatkozóan
Előadó: címzetes főjegyző

6. Tájékoztató a szociális gondoskodás körében végzett 2022. évi hatósági munkáról
Előadó: címzetes főjegyző

7. Tájékoztató a Sárbogárd — Hantos — Nagylók Szociális és Gyermekjóléti társulás 2022.
évi tevékenységéről
Előadó: polgármester

8. Férőhelybővítéssel járó komplex bölcsődefejlesztés a Mezőföld Szívében című, RRF-
1.1.2-21-2021-00008 azonosító számú projekt visszaadása
Előadó: polgármester

9. Helyi alapítványok részére működési és rendezvény támogatások elnyerésére pályázat
kiírása 2023. évre
Előadó: polgármester

10. Helyi alapítványok részére sportcélú támogatások elnyerésére pályázat kiírása 2023.
évre
Előadó: polgármester

11. Döntés lakbérhátralékos lakásbérleti szerződésről
Előadó: polgármester

12. Csatlakozás az 5/2023.(III.31.) országgyűlési határozathoz
Előadó: polgármester

13. Bejelentések ,
13/1. A védőnői szolgálat ellátásának átadása a Magyar Állam részére

Előadó: polgármester



A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.

Dr. Sükösd Tamás: A két ülés közötti fontosabb események, intézkedések a következők
voltak.
Május 13-án volt először egy nemzetközivé bővült karate verseny Sárbogárdon.
Május 15-én a DÉSZOLG Kft-vel egyeztettünk. Az időjárási körülmények nem kedveznek a

városüzemeltetőknek azon belül a fűvágóknak, emiatt kellett egy stratégiai tervet
kialakítani.

Május 16-án a Swietelsky Kft, mint a vízminőség-javító tervezője és kivitelezője
kezdeményezett egy egyeztetést. Ez az a pályázat, ami kb. tíz éve próbálna
megvalósítami a Magyar Állam. Most először tűnik úgy, hogy talán lesz belőle
valami. Ez Sárhatvan és Pusztaegres vízminőség-javítására szól.

Május 18-án Megyei Közgyűlés volt, területünket érintő költségvetési kérdések illetve
területi tervezési döntések születtek, amelyek szintén érintették Dél-Fejért is.
Ugyanezen a napon az óvodavezetővel tartottunk egy munkavállalói egyeztetést.

Május 19-én Megyenapon vettünk részt alpolgármester úrral. Innen szeretnék gratulálni
Horváth Ferencné Erzsikének, aki a megyenapon kapta meg kitüntetését, amelyet
egészségi állapota miatt a lánya vett át.

Május 22-én a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás Operatív Tanácsa
ülésezett, illetve a nyári szabadságok vonatkozásában a háziorvosokkal
egyeztettünk.

Május 24-én a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Tanács ülését
tartotta meg. Július 1-től a MOHU MOL Hulladékgazdálkodási Zrt. a
hulladékkoncesszió birtokosa ennek megfelelően a Közép-Duna "Vidéke
Hulladékgazdálkodási Társulás területén is átalakul részben a hulladékszállítás is
illetve a teljes gazdálkodás.

Május 25-én a sportcsarnoképítés kapcsán a szokásos kéthetes kooperációt tartottuk meg.
Komoly előrelépéseket lehetett látni. Ugyanezen a napon a bírósági ülnökök tettek
esküt, illetve ugyanezen a napon Reisz Viktor doktor úrral tartottunk egy
egyeztetést abban a körben, hogy a székhelye a sárszentmiklósi körzet legyen.
Innen kívánja ellátni a másikat helyettesként és akkor úgymond formálisan is a mi
orvosunk lenne. Sőt tegnap jelezte azt is, hogy át is költözne, ezért szolgálati lakást
kell biztosítanunk számára. Tegnapi napon kiköltöztek az egyik lakásból, azt kell
rendbe tenni.

Május 27-én hálaadó istentiszteletet tartott Balogh Zoltán püspök úr a Református Idősek
Otthon fönnállásának 20. évfordulója alkalmából. Ugyanezen a napon tartottuk
meg a városi gyereknapot, ami véleményem szerint jól sikerült. Ennek a folytatását
kezdtük el szervezni, ami a korábbi promóciókkal ellentétben majdnem biztos,
hogy nem augusztus 19-én lesz, hanem 20-án, mivel a legtöbb fellépő augusztus
19-re már elígérkezett, ezért úgy tűnik, hogy 20-i napot tudjuk kezelni jobban.
Ugyanezzel a minimál költségvetéssel tervezünk, tehát nem az önkormányzat
költségvetésből finanszírozzuk. Egy nem sárbogárdi céges szponzor a szükséges
összeget a Kulturális Egyesületnek maradéktalanul átutalta. Abból fogjuk
megvalósítani a rendezvényt.

Május 30-án megtörtént a Damjanich utca műszaki átadása. Jó lett. Jó kezdet, folytatjuk még.
Ez a tavalyi BM-es pályázat fennmaradó összegéből valósult meg. Ugyanezen a
napon megvolt a Fejérvíz Zrt. utolsó ilyen formájú közgyűlése. Ezt tudjuk mi is,
mert döntöttünk a vízi-közmű vagyon integrációjáról. 9494-os az integrációban



részt vevők aránya a tulajdonhoz képest a Fejérvízben. Ebből lesz integráció
mindenképpen. A Fejérvíz Zrt-nek a Magyar Állam lesz a tulajdonosa, illetve a
vízi-közmű vagyonnak is. A Fejérvíz Zrt-t megtartja ugyanebben a formában
üzemeltetőnek, meg kívánja tartani a munkavállalókat. Abból is látszik, hogy az
integrációt komolyan gondolják, hogy tisztségviselők megválasztása december 31-
ig történt meg, utána eldönti a fő tulajdonos, hogy milyen módon szeretné ezt az
egész dolgot továbbvinni. Ugyanezen a napon tartottunk egy rendkívüli testületi
ülést, ahol alapító okirat módosításra, SZMSZ módosításra került sor.

Május 31-én a DÉSZOLG Kft. taggyűlésén vettem részt. A könyvvizsgáló jelentése
kifejezetten tetszett, amikor beleírta, hogy semmi probléma nincs, nagyon tisztelem
a szakértelmét az 56 évet amit eltöltött a szakmában, de van. Ha valaki 112 millió
forint teljes forgalom mellett csinál 28 millió forint mínuszt az gyakorlatilag
katasztrófa. Kértem, hogy válasszuk szét a mérlegben azokat a sorokat, ami a
sárbogárdi sor. Az a helyzet, hogy a miénk pluszos. Ha megtörténik a
hulladékgazdálkodási — rendszer átalakulás — utána szeptember — elejére
kezdeményeztem egy újabb taggyűlés összehívását, hogy nézzük meg az 1-9
hónapot is. Két egészen komoly szerződéssel működünk együtt a DÉSZOLG Kft-
vel, ennek 52-54 millió forint bruttó a vége részünkről egy évben. Abban az
esetben, ha az egyéb tevékenységei a társaságnak nem indokolják azt, hogy ezt így
fönntartsuk akkor el kell gondolkodnunk azon, hogy az eszközök és az emberek
átvétele mellett külön menjünk, mert egyelőre azt mutatják a számok, hogy a
DÉSZOLG Kft. összbérköltsége és az egyéb olyan költség, ami Sárbogárdra van
vetítve messze nincs annyi, mint amit mi fizetünk, akkor meg semmi nem
indokolja a mínuszt. Nem voltam népszerű ezzel a felvetéssel. Kevés dologhoz
értek, de ahhoz igen, hogy meglássam egy mérlegben, hogy hol van az, amikor
nem okszerű a gazdálkodás. Azt gondolom, hogy ennek komoly előzménye van.
Mindenki tudja, hogy a költségvetési üzem 10094-os önkormányzati tulajdonú volt,
ezt sikerült leküzdeni 9,494-os DÉSZOLG-os üzletrészre. Ez is probléma, de
nagyobb probléma az, hogy ha kifizetünk szolgáltatást, amit el is végeznek és a
cég mégis , fejreáll". Ugyanezen a napon Sárbogárd-Hantos-Nagylók Szociális és
Gyermekjóléti Társulás Társulási Tanácsülést tartott.

Június 1-jén volt a ma még M8-asnak nevezett egyeztetés. Ezen a műszaki osztályon dolgozó
kollégák vettek részt helyettem. Az M8-asnak azt a részét, ami nagyon szigorúan
nézve érintene bennünket, tehát Dunaújváros-Sárbogárdot, nem vette ki a jogalkotó
a sorból. Tegnapi naptól M200-nak hívják. Összegyúrta azzal, amikor a 81-es utat
és 63-ast négysávosítja, és az kanyarodna el úgymond Dunaújváros felé. Ez nekünk
nagyon fontos. Nem vette ki a sorból a Sárbogárdtól a Balatonig terjedő részt sem,
tehát az M8-nak a következő szakasza meglegyen, de azt valahova M70 — ha jól
emlékszem — néven eltolta. Nekünk az M200-as lehet érdekes, mert
Székesfehérvárra jobb lenne a közlekedés, illetve autópályaszerűen lehetne
rákapcsolódni az M6-ra már innen is, azt gondolom nekünk többet hozna, mint
vinne. Ugyanezen a napon voltunk gazdaságis szakemberrel a Fejér Vármegyei
Szent György Egyetemi Oktató Kórházban, mert a kórház át fogja venni a
védőnőket következő hónap elsejétől. Erről önálló napirend készült.

Június 2-án Gergics Márk atyai jó barátomat volt alkalmam köszönteni szépkorúsága
alkalmából. Ugyanezen a napon megtartottuk a városi pedagógus napot.
Kitüntetések átadására került sor, amelyekről korábban döntött a testület.
Sárbogárdi Talentum kitüntetést kapta meg Ratkai Ádám, illetve Varga Dorina
Jázmin. A Sárbogárd Város Oktatásáért kitüntetést pedig Fiserné Farkas Csilla és
Szabóné Kocsis Márta kapta meg.



Június 5-én egy pályázatos egyeztetést tartottunk, a még folyamatban lévő dogokról.
Június 8-án volt Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Operatív Tanács ülése.

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: — a végrehajtásért felelősök

Dr. Sükösd Tamás: az előadók az írásos anyaghoz kívánnak-e szóbeli kiegészítést fűzni?

Az előadók nem tettek szóbeli kiegészítést.

Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. A bizottság
elnökét kérdezem milyen módon foglaltak állást?

Ébl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend fölötti vitát. A képviselőket kérdezi, hogy van-e
kérdésük, észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban?

A képviselő-testület tagjai a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a címzetes főjegyző jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a címzetes főjegyző jelentését elfogadta és
az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
146/2023.(VI.9.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Jelentés a
lejárt. határidejű határozatok — végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a címzetes főjegyző jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a gazdasági osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a gazdasági osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
147/2023.(VI1.9.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a gazdasági osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a szervezési osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a szervezési osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
148/2023.(VI.9.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet



megtárgyalta és a szervezési osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a műszaki osztályvezető jelentésének elfogadását.

A képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal a műszaki osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
149/2023.(VI.9.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Jelentés a
lejárt —határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a műszaki osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

3 Sárbogárdi civil szervezetek beszámolója a 2022. május — 2023. május között végzett
tevékenységükről, az önkormányzat által biztosított támogatás felhasználásáról

Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: tisztelettel köszöntöm a szervezet képviseletében megjelenteket. Fontos
az, hogy egy településen működjenek civil szervezetek, mert az azt mutatja, hogy egyrészt az
emberek akár a szabadidejük értelmes eltöltésére is tesznek önszerveződő tevékenységeket,
illetve más hasznos dolgokat végeznek. Ebben a túlnyomórészt elektronikus vagy cybertérbe
áttolódott és elidegenedett világba nagyon nagy szükség van arra, hogy az emberek
találkozzanak egymással és hozzanak létre valami értéket. Minden egyesületnek szeretném
megköszönni a munkáját. A saját területén mindegyik értékes munkát végez, szükség van
rájuk és erős bizakodásom van, hogy az önkormányzat a továbbiakban is tudja támogatni
ezeket az egyesületeket.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: tisztelem a polgárőrség munkáját. Kérdésem, hogy a szervezeten belül
dolgoznak-e kisebbség tagjai? Ha nincs miért nincs? Volt ilyen megkeresés?

Bereczk Károlyné: nincs. Egyáltalán nincsen. Ők nem akarnak polgárőrök lenni, ugyanis az
az első kérdésük, hogy mennyi a fizetés. Amikor megtudják, hogy ez társadalmi munka, már
tárgytalan.

Dr. Sükösd Tamás: alapvető kérdésedre a válasz, hogy volt-e megkeresés. Több is.
Azt kell látni, hogy Sárbogárdon jelen pillanatban Roma Nemzetiségi Önkormányzat nincs.
Az utolsó képviselő is lemondott. Utána jelöltet sem sikerült találni az időközi választásra. Az
utolsó elnök vállalkozást tart fönn és azt mondta, hogy ő azzal próbálná segíteni a sárbogárdi
romákat, hogy többeket megszólított, hogy felvenné dolgozni. Ez sem lett teljesen
hézagmentes. Ezt Ő maga mondta.
Személyesen is voltam ott a polgárőrségnél 2012. körül, amikor ezt megpróbáltuk. Az előző
elnök Lakatos Péter is megpróbálta ezt megszervezni, de nem lett belőle semmi. Amúgy jó a



kapcsolat, mert amikor meg kellett szólítani akár a nemzetiségi önkormányzatot, akár
polgárőrséggel együtt, ez nem ment rosszul, de nem akart integrálódni senki.

Borbély Sándor: párhuzamba állítom azzal, hogy van település, ahol van mondjuk egy
kultúrkörük. Büszkék arra, hogy mások, büszkék a hagyományaikra. Itt meg élnek. A mi
részünkről megvan, hogy befogadjuk őket, de most úgy néz ki, mintha ők egy kis külön
csoportot alkotnának.

Bereczk Károlyné: nagyon jó a kapcsolatunk a roma nemzetiségiekkel, mert minket
polgárőröket szeretnek, tiszteletben tartják a ruhánkat, a személyünket. Ha rendre intjük őket,
minden szó nélkül elfogadják.

Borbély Sándor: túlságosan összezárnak. Egészen más, ha egy roma szól egy másik romának,
hogy mit ne csináljon. Egészen másképp teszik, mintha mi szólnánk.

Bereczk Károlyné: amit mi mondunk, azt ugyanúgy közvetítik tovább a többieknek és azok
elfogadják.

Dr. Dizseri András: érzékelhető az egyesületünk részéről, hogy a szegénység egyre
komolyabb gondokat okoz. Krízishelyzetben élő emberek hívnak föl azzal pld. hogy ma még
van tüzifám, holnap már nincs, nagycsaládosok, nyugdíjasok stb. Ebben az évben ez
látványosan erősödött. Azt is látom, hogy bőven nincs annyi pénzünk, mint amennyire
szükség volna. Bárkinek, bármilyen ötlete, kapcsolata, lehetősége van arra hogy ezekben a
szociális kérdésekben segíteni tudjon, azt szívesen vesszük. Nagyon jó napi kapcsolatunk van
a Családsegítő Központtal. Napi gondokon tudunk valamennyire enyhíteni. Ebben az évben is
úgy tervezzük, hogy minimum 3 millió forint körüli összeggel számolunk, amit el fogunk
költeni ezekre a kiadásokra, de ennél jóval többre volna szükségünk. Része ennek az is, hogy
évek óta jó kapcsolatunk van Kárpátalján a mezőkaszonyi református közösséggel, az ott
élőkkel. Ott társadalombiztosítás gyakorlatilag nincs, tehát ha valaki beteg, viszi a pénzt kap
kezelést, ha nincs pénze nem kezelik. Egy 50 év körüli családos embernél áttétes daganatos
betegséget állapítottak meg, mondták, hogy 1,5 millió forintba kerül a kezelés. Erre adtunk
támogatást, harmadát tudtuk finanszírozni. Elindult a kezelés, jó eséllyel meg fog gyógyulni.
Ősszel szeretnénk két kulturális programot szervezni, és majd ha lehetőségünk van, akkor
pályázni is erre.

Dr. Sükösd Tamás: lehetőség feltétlenül lesz, mert a mai testületi ülésen döntünk a pályázatok
kiírásáról. Köszönjük szépen a munkátokat, illetve a polgárőrség munkáját is.

Egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.
A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
150/2023.(VI.9.) határozata

Sárbogárdi civil szervezetek beszámolója a 2022. május — 2023. május
között végzett tevékenységükről, az önkormányzat által biztosított

támogatás felhasználásáról



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a ,, Sárbogárdi civil
szervezetek beszámolója a 2022. május - 2023. május között végzett tevékenységükről, az
önkormányzat által biztosított támogatás felhasználásáról" tárgyú előterjesztést és az alábbi
határozatot hozta:

- A képviselő-testület az alábbi szervezetek beszámolóit megismerte és az abban foglaltakat
tudomásul veszi:
Városi Polgárőr Szervezet, Árva Bethlen Kata Alapítvány, Sárbogárdi Múzeum Egyesület,
Csipike Egyesület, Szentmiklósi Borkedvelők Egyesülete, Központi Óvodát Segítő
Alapítvány, Béldi Károly Evangélikus Alapítvány, Sárbogárdi Kulturális Egyesület, Honvéd
Bajtárs Egyesület, PHILIA Sárbogárdi Protestáns Egyesület

Utasítja a jegyzőt, hogy a fenti civil szervezetek vezetőit értesítse a Képviselő-testület
döntéséről.

Határidő: értesítésre: június 30.
Felelős: címzetes főjegyző

4. A 2023/2024-es nevelési évben indítható óvodai csoportok számának meghatározása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: köszöntöm a teremben az intézményvezető asszonyt. Az előadó kíván-e
szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: nagyon örülök ennek a 9, 7, 2, 1 számsornak, alapvetően ez nem alacsonycsoportszám, azt jelenti van valami kis jövőképünk ebben a vonatkozásban is.
Az előterjesztést az OKSB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottságok elnökeit, hogy milyenmódon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)
Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás ván-ea napirendi pont kapcsán?

A képviselők a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Huszárné Kovács Márta: annyi változás történt a gyermeklétszámban, hogy 4 fő —testvérpárok — két család el fog költözni és ők bejelentették, hogy szeptember 1-től nemigénylik az óvodai ellátást. Az elmúlt évek tapasztalatai szerint még augusztusban lesz egynagyobb mozgás, mert aki eddig nem igényelte az óvodai felvételt, akkor még van rálehetőség, hogy a következő nevelési évbe becsatlakozzon. Több olyan kisgyermekről istudunk, aki nem óvodakötelezett, de akár várományosa lehet az év folyamán az óvodainevelésnek. Ez a létszám a következőkben is csak növekedni fog. A számított létszámunk aSNI-s gyermekek miatt meghaladja az óvodai férőhelyek számát 6 fővel. Ez azt jelenti, hogy462 fő férőhelyünk van a négy óvodában. A tényleges gyermekek létszáma 438 főugyanakkor a számított létszámmal túllépjük ezt a keretet. Ezt figyelembe véve elmondható,hogy teljesen telített az óvoda és a feladatellátást is úgy kell szerveznünk, hogy maximálisaneleget tudjunk tenni az igényeknek.



Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének

A 2023/2024-es nevelési évben indítható
óvodai csoportok számának meghatározása

151/2023.(VI.9.) határozata

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta ,, A 2023/2024-es nevelési
évben indítható óvodai csoportok számának meghatározása" tárgyú előterjesztést és az alábbi
határozatot hozta:

A 2023/2024-es nevelési évben indítható óvodai csoportok száma az intézményvezető által
leadott létszámok szerint:

Sárbogárdi Zengő Óvoda 7000 Sárbogárd, Mikes köz 3.
Csoport Tényleges BTM SNI Számított

létsz. létszám
Tulipán 26 0 0 26
Bóbita 24 1 fő vizsgálata ! 3 (1 fő 3 főt ér) 28

folyamatban
Mazsola 26 0 0 26
Margaréta [22 0 3 2 fő3 főtér) 27
Napraforgó ] 24 3 1 25
Katica 25 0 0 25
Süni 24 2 1 25
Micimackó / 25 0 1 26
Szivárvány / 24 0 1 fő vizsgálata folyamatban 24
Összesen [220 7-1fő 9 (ebből 3 fő 3 főt érő 232

vizsgálata gyermek) - 1 fő vizsgálata
folyamatban folyamatban

Sárbogárdi Zengő Óvoda Sárszentmiklósi Tagóvodája 7003 Sárbogárd, Gesztenye sor 1.
Csoport  [/ Tényleges BTM SNI Számított

létszám létszám
Bóbita 26 (ebből 2fő [3 0 26

külföldön van)
Hóvirág 16 (0 106 főtér 18
Napsugár [20 0 1 G főtér) 22
Nyuszi 25 4 1 26
Cica 21 2 1 22
Tappancs [23 0 0 23
Katica 21 0 0 21
Összesen ! 152 9 4 (ebből 2 fő 3-főt ér) 158

Sárbogárdi Zengő Óvoda Töbörzsöki Telephelye 7000 Sárbogárd, Szent István u. 49.



Csoport / Tényleges BTM SNI Számított
létszám létszám

Huncutka /26 2 2(1fő3 főtérő) 29
Pillangó 26 1 1 27
Összesen ! 52 3 3 56

Sárbogárdi Zengő Óvoda Pusztaegresi Telephelye 7018 Sárbogárd-Pusztaegres, Hatvani u. 50.
Csoport — ! Tényleges BTM SNI Számított

létszám létszám
Kölyökvár ) 18 1(1 fő vizsgálata ! 2 (3 főt érnek) 22

folyamatban)
Összesen ! 18 1 (1 fő vizsgálata ! 2 (3 főt érnek) 22

folyamatban

Összesített tényleges létszám: 442 — Összesített számított létszám: 468

Határidő értesítésre: 2023. június 30.
Felelős: címzetes jegyző

3. A Sárbogárdi Zengő Óvoda pedagógus és nevelést-oktatást segítő alkalmazottak
létszámának felülvizsgálata a 2023/2024-es nevelési évre vonatkozóan
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: az előterjesztést az OKSB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottságok
elnökeit, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)
Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

FHuszárné Kovács Márta: csak tájékoztatásul mondanám el, hogy a 9 álláshely hirdetése
folyamatban van, közzétettük. Egyelőre nincs jelentkező. Két kolléganőnk Gyes-ről visszatér,
és van kettő nyugdíjba vonuló kolléganő.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását az elhangzott javítás szerint.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
, 152/2023.(VI.9.) határozata

A Sárbogárdi Zengő Óvoda pedagógus és nevelést-oktatást segítő alkalmazottak létszámának
felülvizsgálata a 2023/2024-es nevelési évre vonatkozóan
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta , A Sárbogárdi Zengő
Óvoda pedagógus és nevelést-oktatást segítő alkalmazottak létszámának felülvizsgálata a
2023/2024-es nevelési évre vonatkozóan" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:
2011. évi CXC. törvény előírásainak megfelelően a Sárbogárdi Zengő Óvodában
alkalmazásban állók létszáma 2023. szept. 1-től:

Alkalmazott óvodapedagógusok létszáma: 39 fő.
Ebből: - 1 fő függetlenített intézményvezető,

- 2 fő intézményvezető-helyettes.
A nevelést-oktatást segítő alkalmazottak létszáma:
- óvodatitkár: 21fő
- pedagógiai asszisztens: 6 fő
- dajka: 19 fő

3 fő konyhai alkalmazott, 2 fő karbantartó.

Határidő: tájékoztatásra 2023. június 30.
Felelős: jegyző

6. Tájékoztató a szociális gondoskodás körében végzett 2022. évi hatósági munkáról
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést az ESZB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: a statisztikai részben látható, hogy 609 főszámra és 3300 alszámra iktatott
ügy volt. Ez azt feltételezi, hogy a hatósági osztályon sem nagyon unatkoznak a kolléganők.
927 határozat született. Szeretném megköszönni jegyző asszonynak és a polgármesteri hivatal
valamennyi dolgozójának a munkáját, aki ebben a körben dolgozik, mert azt kell látni, hogy
ez egy elég szerteágazó feladat. Az egyik komoly része a közfoglalkoztatás. A
közfoglalkoztatásban mindig nagyon sok ember megfordul még akkor is, ha nagyon sokat
csökkent is a számuk. Illetve nagyon sok már az olyan közfoglalkoztatott, akiről
egyértelműen ki lehet mondani, hogy a gazdasági szektorral nem kompatibilis. Ez nyilván
még mindig a jobbik megoldás ahhoz képest hogy ha tisztán segélyezéssel próbálkoznánk, de
kell látni, hogy úgy kell igazítani az elvárási normákat, ahogyan a jogalkotó kigondolta ennek
a bérezését és azt tudomásul kell venni, hogy akik a versenyszférában dolgozhatnak azok
nagyrészt nem akarnak eljönni közfoglalkoztatottnak. Az intézményekben is dolgoznak és
nagyon értékes munkát végeznek, illetve kint az utcán is. Elég komoly mennyiségű
találkozásom van nekem is ezzel a szektorral a települési támogatások tekintetében.
Települési támogatások száma és az összege is csökkent. De azt is kell látni, hogy többen
dolgoznak és ahol egy családban valaki normál bérért dolgozik ott már ebbe a típusú
támogatási formába általában nem fér bele. Ez is egy komoly oka a csökkenésnek. Az lenne a
jó, ha ez a kettő kiegyenlítve egymást okozná azt, hogy csökkenjenek a számok. Van benne
olyan települési támogatás, amire elég kevés ráhatásunk van, viszont az összes többire bőven
van. Naptári napra vetítve még nagyon magas ezeknek a határozatoknak a száma. Szükség
van az önkormányzat ilyen típusú szociális gondoskodására. Ez az egyik olyan terület, a
szociális terület, amihez gyakorlatilag arányaiban, de lehet, hogy abszolút számban is a
legtöbbet tesszük hozzá a finanszírozáshoz.
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Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
153/2023.(VI.9.) határozata

Tájékoztató a szociális gondoskodás körében végzett
2022. évi hatósági munkáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a "Tájékoztató a szociális
gondoskodás körében végzett 2022. évi hatósági munkáról" című előterjesztést
megtárgyalta, az abban foglaltakat megismerte és elfogadja.

7. — Tájékoztató a Sárbogárd — Hantos — Nagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás 2022.
évi tevékenységéről
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a társulás legfontosabb feladata a Sárbogárdi Egyesített Szociális
Intézmény fenntartása. A SESZI-t azonban a társulás úgy tartja fönn, hogy szigorúan
elhatároljuk egymástól földrajzilag is a feladatokat meg egyébként is, hogy melyik település
érdekében mi történt. Nyilván annak a településnek kell az államin kívül a finanszírozást
vállalni ahol megtörténnek a feladatok. Értelemszerűen a lakosságszám arányában ez magasan
nálunk a legtöbb. Mindig el szoktam mondani, hogy annak idején azért társultunk ezzel a két
településsel, mert kistérségi társulásból ki kellett választani olyan települést, akikkel
nagyjából egyféleképpen tudtunk gondolkodni. Ez Hantos, Nagylók volt. Tudnék mondani
párat akivel elég nehéz lett volna ilyen alapon összeszerveződni. A SESZI fenntartása
működik. Jól együtt tudunk működni. A társulási tanács mivel nem nagy létszámú egészen jól
kezelhető, gyorsan tudunk szervezni társulási tanácsülést, ha szükséges. Zárszámadás
elfogadásakor a kistelepülések általában kapnak vissza pénzt. Tehát alapvetően jól tudunk
működni.
Az előterjesztést az ESZB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: örömmel tölt el, hogy valamiben tényleg jók vagyunk. Ez egyúttal azt is
jelenti, hogy adunk saját magunknak feladatot. A legutolsó statisztika szerint nálunk 19294 az
országos 1494 tehát viszonylag ha nem is érezzük, itt sok a fiatal. Nagyon fontos feladat, hogy
ezeket tartsuk itt. Országosan jók vagyunk. Lehet, hogy fiatalodik a város?

Dr. Sükösd Tamás: évek óta az óvodák, iskolák telítettek. A sárszentmiklósi iskola 10 éve
10094-on van igaz, hogy a nagylóki gyerekekkel együtt, de akkor is.

Egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.
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A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
154/2023.(VI1.9.) határozata

Tájékoztató a Sárbogárd — Hantos — Nagylók Szociális és
Gyermekjóléti Társulás 2022. évi tevékenységéről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, "Tájékoztató Sárbogárd — Hantos -
Nagylók Szociális és Gyermekjóléti társulás tevékenységéről" című előterjesztést és a
Sárbogárdi Egyesített Szociális Intézmény 2022. évi tevékenységéről szóló szakmai
beszámolót megtárgyalta, az abban foglaltakat megismerte és elfogadta.

Felkérem Sárbogárd Város Címzetes Főjegyzőjét, hogy a döntésről tájékoztassa a Sárbogárd
— Hantos - Nagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás Elnökét és a Sárbogárdi Egyesített
Szociális Intézmény vezetőjét

Határidő: 2023. június 30.
Felelős: címzetes főjegyző

8. Férőhelybővítéssel járó komplex bölcsődefejlesztés a Mezőföld Szívében című, RRF-
1.1.1-21-2021-00008 azonosító számú projekt visszaadása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: az RRF-ről azt kell tudni, hogy ez az az Európai Uniós forráskör, amelyik
elvileg itt van Magyarországon, ha jól tudom. Az RRF-en amikor elindultunk és
megterveztettük, akkor is látszott, hogy finoman szólva a költségvetés illetve a kiírás
kiírójának a gondolata nem annyira feltétlenül kompatibilis a magyar valósággal. Már akkor
is láttuk, hogy hiányzik ebből valamennyi, de nem akartunk elmenni egy ilyen lehetőség
mellett mondván, hogy nekünk persze fontos, hogy építsünk hozzá valahány férőhelyet, amit
csak önállóan lehet, mert nem lehet hozzátoldani, azt nem engedi a kiírás. Még el is fér a
telken. Mindenképpen szerettünk volna forrás-kiegészítést, vagy valamilyen fajta
átcsoportosítást. Az önkormányzat saját forrásból belülről rendbe tette a bölcsődét. Viszont
most már olyan típusú szerkezeti bajok vannak, amire költeni kellene sokat. Sajnos ez az
összeg erre nem alkalmas. Kezdeményeztük a forrás-kiegészítést. Azt a választ kaptuk a
Magyar Államkincstártól, hogy úgy lehet kiegészíteni a forrást, ha vállalunk még több
férőhelyet. Ezt nem volt hol végiggondolni. Tekintettel arra, hogy ez a férőhely alapján
megvalósuló épület, teljesen maximumra vinné a beépíthetőséget. Sőt még egy földmérési
hibából adódó önálló ingatlant össze kellett vonni ezzel, hogy meglegyen a négyzetméter. Ezt
nem lehet tovább növelni. Próbáltam az összes létező fórumon érdeklődni afelől, hogy van-e
realitása annak, hogy lehessen forrás-kiegészítést kapni azért mert ez nem elég. Egyelőre nem
a válasz. Enyingen is most tárgyalják a visszaadást. Azt hiszem Martonvásár is visszaadta, ők
más forrásból valósítják meg. Lehet, hogy valaki kivár a végletekig és utána a jogalkotó mást
gondol és újra osztja a forrásokat. Mi sajnos nem tudunk kivárni a végéig, mert a Magyar
Államkincstár annak ellenére, hogy egy árva forintot nem hívtunk le belőle - önkormányzati
forrásból készítettük el a terveket - már szabálytalansági eljárást kíván kezdeményezni, hogy
miért nem kezdjük el lehívni a pénzt. Azt gondolom, hogy az nem egy felelős gazdálkodás, ha
úgy kezdjük el lehívni a pénzt, hogy tudjuk, hogy nem lesz elég, mert akkor egyrészt vissza
kell adni másrészt nem lesz kész a beruházás. Nem szokásunk, hogy adjunk vissza pályázatot,
erre az elmúlt évek során egyszer volt példa a kerékpárút kapcsán. Ott visszaadtuk a
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pályázatot, majd újra benyújtottuk. Megszületett az az egyezség, hogy a megváltozott
műszaki tartalommal újra beadhatjuk a pályázatot és vélhetően nyerünk is, mert a
maradványra csak azok pályázhatnak, akik benne vannak a körben. Így is történt. Ennél
viszont nincs ilyen. Ennél az van, hogy nem költöttünk el belőle egy forintot sem, mert nem
elég és ennek megfelelően mivel nem elég és mivel most már a közreműködő szervezet sürget
minket, hogy csináljunk valamit, ezért nem volt más választás minthogy ez az előterjesztés
szülessen meg és engedjük el ezt a pályázatot és próbáljunk meg valami más megoldást
találni.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. A bizottság elnökét kérdezem, hogy milyen módon
foglaltak állást?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva).

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: talán ez a kisebbik rossz. Mennyit buktunk mi ezen?

Dr. Sükösd Tamás: semmit nem buktunk. A terv engedélyes terv.

Borbély Sándor: mennyibe került?

Dr. Sükösd Tamás: 8 millió nagyságrendileg statikával együtt. A Rektorisz-villa a 19.század
egyébként pontosan nem ismert részében nem teljesen ismert technológiával épült, de ennek
megfelelően most legalább van egy pontos áttekintésünk, hogy mit kéne vele csinálni. Van
engedélyünk, ha bárhonnan lesz forrás pályázni fogunk rá.

A napirendi ponthoz egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
155/2023.(VI.9.) határozata

Férőhelybővítéssel járó komplex bölcsődefejlesztés a Mezőföld Szívében című,
RRF-1.1.1-21-2021-00008 azonosító számú projekt visszaadása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,, Férőhelybővítéssel járó komplex
bölcsődefejlesztés a Mezőföld Szívében című, RRF-1.1.2-21-2021-00008 azonosító számú
projekt visszaadása" tárgyú előterjesztést megtárgyalta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,:.Férőhelybővítéssel járó komplex
bölcsődefejlesztés a Mezőföld Szívében című, RRF-1.1.2-21-2021-00008 azonosító számú
projekt támogatást visszaadja, eláll a Támogatási Szerződéstől.

Projekt címe: Férőhelybővítéssel járó komplex bölcsődefejlesztés a Mezőföld Szívében,
Sárbogárdon
Projekt azonosítószám: RRF-1.1.2-21-2021-00008
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A Képviselőtestület felhatalmazza a polgármestert a projekt visszaadásával összefüggő
intézkedések megtételére.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester

9. Helyi alapítványok részére működési és rendezvény támogatások elnyerésére pályázat
kiírása 2023. évre
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a társadalmi szervezetek közül a jogalkotó anno kiemelte az
alapítványokat. Az alapítványi támogatások odaítélése át nem ruházható hatáskör. Ennek
megfelelően ennek a kiírását és a bírálatát is minden évben a testületnek kell végezni.
Tekintettel arra, hogy ez át nem ruházható hatáskör ezért ezt bizottsági kontroll nem előzte
meg.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pontkapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
156/2023.(VI.9.) határozata

Helyi alapítványok részére működési és rendezvény támogatások elnyerésére
pályázat kiírása 2023. évre

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete ,, Helyi alapítványok részére működési és
rendezvény támogatások elnyerésére pályázat kiírása 2023. évre" című előterjesztés
tárgyában az alábbi pályázat kiírásáról döntött:

SÁRBOGÁRD VÁROS ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETE
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének az államháztartáson kívüli forrás

átadására és átvételére vonatkozó szabályokról szóló 15/2015. (V. 21.) önkormányzati
rendelet alapján

pályázatot hirdet 2023. évre helyi alapítványok részére
működési és rendezvényi támogatások elnyerésére.

A pályázat célja: támogatásban részesíteni a Sárbogárdon működő, kimagasló tevékenységet
folytató alapítványok 2023. évi működését és rendezvényeit.

A pályázók köre: Támogatásban részesíthetők: sárbogárdi székhelyű, telephelyű
bíróság által nyilvántartásba vett alapítványok, amelyek a sárbogárdi lakosok érdekében
megvalósuló programhoz, tevékenységhez kérik a támogatást.

Támogatásban nem részesíthetők:
a) a közvetlen politikai tevékenységet folytató szervezetek, továbbá olyan szervezetek,
amelyek a támogatói döntést megelőző 5 éven belül:

15



- együttműködési megállapodást kötött vagy tartott fenn Magyarországon bejegyzett
párttal vagy
- jelöltet állított helyi önkormányzati választáson,

b) a benyújtott pályázati dokumentációban megtévesztő vagy valótlan adatot szolgáltatott,
c) az előző évben kapott támogatással nem, vagy nem megfelelően számolt el,
d) az előző évben kapott támogatást előzetes hozzájárulás nélkül a támogatási céltól eltérően
használta fel,
e) a hiánypótlást határidőre nem te
f) összeférhetetlenség fennállása esetén.

A pályázat keretösszege: 1.650.000 Ft

A pályázatnak tartalmaznia kell:
(1) A kitöltött, aláírással, pecséttel hitelesített pályázati adatlapot:
a) a pályázó megnevezését, székhelyét, levelezési címét, adószámát, bírósági nyilvántartásba
vétel számát, a nyilatkozattételre jogosult személy nevét, elérhetőségét, a nyilvántartott tagok
számát,
b) a pályázó számlavezető pénzintézetének megnevezését és a pályázó számlaszámát,
c) a pályázat nevét,
d) az igényelt támogatás célját, a felhasználás módját és az igényelt összeget,
e) a támogatás felhasználására vonatkozó tételes költségszámítást, megjelölve a pályázati cél
megvalósításához rendelkezésre álló saját forrás összegét,
J) a pályázati cél megvalósításának kezdő és befejező időpontját.
02) A pályázathoz csatolandó dokumentumok:
a) a civil szervezet alapdokumentumainak a képviselő által hitelesített másolata,
b) a tárgyévet megelőző évről készített beszámoló, közhasznú szervezet esetén közhasznú
jelentés letétbe helyezéséről kiadott bírósági igazolás,
c) a pályázó írásbeli nyilatkozata arról, hogy a pályázó civil szervezet a támogató
ellenőrzéséhez hozzájárul, a támogatásból beszerzett 100 ezer forint egyedi értéket meghaladó
eszközöket nyilvántartásba veszi,
d) a pályázó nyilatkozata a közpénzekből nyújtott támogatások átláthatóságáról szóló 2007.
évi CXCV. törvény (a továbbiakban: Knyt.) 6.§ (1) bekezdés szerinti összeférhetetlenség,
illetve érintettség fennállásáról vagy hiányáról,
e) a pályázó közzétételi kérelme a Knyt. 8. § (1) bekezdés szerinti érintettségről

A kapott támogatás nem használható fel:
- tiszteletdíj, munkabér, és járulék fizetésére
- reprezentációs költségekre (vendéglátás, ajándék)
A kapott támogatás elszámolása csak Magyarországon kiállított, a pénzügyi szabályoknak
megfelelő számlával történhet.

A határidőn túl érkezett pályázatok elutasításra kerülnek.
Hiánypótlásra 5 napos határidővel van lehetőség.

A pályázat benyújtásának határideje: 2023. iúlius VA 12. 00 óra
Kérjük, a borítékra írják rá: ALAPÍTVÁNY MŰKÖDÉSI 2023.

A pályázatokat a következő címre kell 1 példányban Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal,
7000 Sárbogárd, Hősök tere 2. valamint e-mailben: barna.edina(Osarbogard.hu kell
eljuttatni.
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A pályázatok elbírálásának határideje: A képviselő-testület következő rendkívüli ülésének
időpontja.

A pályázatok eredményének értesítési határideje: A képviselő-testület következő rendkívüli
ülését követő 8 nap.

A nyertes pályázóval az önkormányzat támogatási szerződést köt, mely tartalmazza a
támogatás igénybevételének módját, feltételeit, az elszámolás rendjét, határidejét, az
elszámolható költségeket és az ellenőrzés módját.

Sárbogárd, 2023. június 9.

Felelős: polgármester, ügyintéző
Határidő kiírásra: azonnal

10. — Helyi alapítványok részére sportcélú támogatások elnyerésére pályázat kiírása 2023.évre
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-ea napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
157/2023.(VI.9.) határozata

Helyi alapítványok részére sportcélú támogatások elnyerésére
pályázat kiírása 2023. évre

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete ,, Helyi alapítványok részére sportcélú
támogatások elnyerésére pályázat kiírása 2023. évre" című előterjesztés tárgyában az alábbi
pályázat kiírásáról döntött:

SÁRBOGÁRD VÁROS ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETE

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének az államháztartáson kívüli forrás
átadására és átvételére vonatkozó szabályokról szóló 15/2015. (V. 21.) önkormányzati

rendelete alapján
pályázatot hirdet 2023. évre helyi alapítványok részére

sportcélú támogatások elnyerésére

A pályázat célja: támogatásban részesíteni a Sárbogárdon működő, kimagasló tevékenységet
folytató alapítványok 2023. évi működését és rendezvényeit.
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A pályázók köre: Támogatásban részesíthetők: sárbogárdi székhelyű, telephelyű
bíróság által nyilvántartásba vett alapítványok, amelyek a sárbogárdi lakosok érdekében
megvalósuló programhoz, tevékenységhez kérik a támogatást.

Támogatásban nem részesíthetők:
a) a közvetlen politikai tevékenységet folytató szervezetek, továbbá olyan szervezetek,
amelyek a támogatói döntést megelőző 5 éven belül:

- együttműködési megállapodást kötött vagy tartott fenn Magyarországon bejegyzett
párttal vagy
- jelöltet állított helyi önkormányzati választáson,

b) a benyújtott pályázati dokumentációban megtévesztő vagy valótlan adatot szolgáltatott,
c) az előző évben kapott támogatással nem, vagy nem megfelelően számolt el
d) az előző évben kapott támogatást előzetes hozzájárulás nélkül a támogatási céltól eltérően
használta
e) a hiánypótlást határidőre nem teljesíti,
f) összeférhetetlenség fennállása esetén.

A pályázat keretösszege: 3.700.000 Ft.

A pályázatnak tartalmaznia kell:

(VA kitöltött, aláírással, pecséttel hitelesített pályázati adatlapot,
a) a pályázó megnevezését, székhelyét, levelezési címét, adószámát, bírósági nyilvántartásba
vétel számát, a nyilatkozattételre jogosult személy nevét, elérhetőségét, a nyilvántartott tagok
számát,
b) a pályázó számlavezető pénzintézetének megnevezését és a pályázó számlaszámát,
c) a pályázat nevét,
d) az igényelt támogatás célját, a felhasználás módját és az igényelt összeget,
e) a támogatás felhasználására vonatkozó tételes költségszámítást, megjelölve a pályázati cél
megvalósításához rendelkezésre álló saját forrás összegét,
f) a pályázati cél megvalósításának kezdő és befejező időpontját.
0) A pályázathoz csatolandó dokumentumok:
a) a civil szervezet alapdokumentumainak a képviselő által hitelesített másolata,
b) a tárgyévet megelőző évről készített beszámoló, közhasznú szervezet esetén közhasznú
jelentés letétbe helyezéséről kiadott bírósági igazolás,
c) a pályázó írásbeli nyilatkozata arról, hogy a pályázó civil szervezet a támogató
ellenőrzéséhez hozzájárul, a támogatásból beszerzett 100 ezer forint egyedi értéket meghaladó
eszközöket nyilvántartásba veszi,
d) a pályázó nyilatkozata a közpénzekből nyújtott támogatások átláthatóságáról szóló 2007.
évi CXCV. törvény (a továbbiakban: Knyt.) 6.§ (1) bekezdés szerinti összeférhetetlenség,
illetve érintettség fennállásáról vagy hiányáról,
e) a pályázó közzétételi kérelme a Knyt. 8. § (1) bekezdés szerinti érintettségről

A kapott támogatás nem használható fel:
- tiszteletdíj, munkabér, és járulék fizetésére
- reprezentációs költségekre (vendéglátás, ajándék)

A kapott támogatás elszámolása csak Magyarországon kiállított, a pénzügyi szabályoknak
megfelelő számlával történhet.

A határidőn túl érkezett pályázatok elutasításra kerülnek.
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Hiánypótlásra 5 napos határidővel van lehetőség.

A pályázat benyújtásának határideje: 2023. július 7. 12.00 óra

Kérjük, a borítékra írják rá: ALAPÍTVÁNY SPORT 2023.

A pályázatokat a következő címre kell 1 példányban Sárbogárdi Polgármesteri Hivatal,
7000 Sárbogárd, Hősök tere 2. valamint e-mailben: barna.edina(Osarbogard.hu kell
eljuttatni.

A pályázatok elbírálásának határideje: A képviselő-testület következő rendkívüli ülésének
időpontja.

A pályázatok eredményének értesítési határideje: A képviselő-testület következő rendkívüli
ülését követő 8 nap.

A nyertes pályázóval az önkormányzat támogatási szerződést köt, mely tartalmazza a
támogatás igénybevételének módját, feltételeit, az elszámolás rendjét, határidejét, az
elszámolható költségeket és az ellenőrzés módját.

Sárbogárd, 2023. június 9.

Felelős: polgármester, ügyintéző
Határidő kiírásra: azonnal

11. — Döntés lakbérhátralékos lakásbérleti szerződésről
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a Kossuth utca 64. szám alatt lakásról van szó. Vajda Lajosné a bérlő. Két
lakbérhátralékos bérlő van. A másikat azért nem hoztuk ide a testület elé, mert ott egyelőre
annyira kilátástalan, hogy bárhova el tudjanak költözni, hogy még azt újra kell gondolnunk.
Vajdáéknál volt egyszer egy hét éves szakasz lezárásaként egy nagyösszegű befizetés. Ez
történt 2008-ban, 15 éve. Azóta nem fizettek semmit. Van döntésünk, nem peres eljárásban
fizetési meghagyásost indítottunk ellenük. Utána azon gondolkodtunk el, hogy nem költünk a
végrehajtásra, mivel az asszonynak valamilyen végrehajtás alól mentes szociális járadéka van
és az mellett végez alkalmi munkát. A fiának pedig szerintem soha nem volt bejelentett
munkája. Bár mostanában reggelente normálisan felöltözve, biciklivel jár valahova. Úgy
gondolom dolgozik valahol, de végrehajtás alól teljesen mentes. Tízezer forint körüli
lakbérről van szó. A házat teljesen lelakták, a hátsó fal kidőlésének veszélye áll fenn. Az
indokolta most ezt az előterjesztést, hogy én azt nem akarom végignézni, hogy a fal rájuk dől.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: az előterjesztés tartalmaz egy ,, B" változatú határozati javaslatot is, ami
azt tartalmazza, hogy fizessenek 10.000 Ft-ot a hátralékba, illetve fizessék az aktuális lakbért,
de 15 éve nem fizetik az aktuálist. Nem akartam ezt a fajta konfliktust fölvállalni annak
ellenére, hogy a gazdasági osztályvezető asszony nagyon sokszor felhívta rá a figyelmemet és
a könyvvizsgáló minden záradéknál szól az ilyenekért és igaza van, mert nem korrekt a többi
bérlővel szemben, ha egy valakivel jótékonykodunk és az ingatlan is nagyon rossz állapotban
van.
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Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Borbély Sándor: nem hiszem, hogy van más megoldás, mint az ,, A" változat. Ezek szerint
majd dönteni kell arról is valamikor, hogy ez értékesítésre kerül. Ez hol jelenik meg? Több
befektető is van Sárbogárdon, tehát meg lehet az árát kérni. Ebben hol tudnak majd
tájékozódni?

Dr. Sükösd Tamás: itt hozunk róla döntést és arról is, hogy hol tesszük közzé.

A napirendhez egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
158/2023.(VI1.9.) határozata

Döntés lakbérhátralékos lakásbérleti szerződésről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a" Döntés lakbérhátralékos lakásbérleti
szerződésről " tárgyú előterjesztést megtárgyalta.

A Képviselő-testület Vajda Lajosné 7000 Sárbogárd, Kossuth L. u. 64. szám alatti lakos
lakásbérleti szerződését 2023.július 31-i dátummal felmondja, figyelembe véve, hogy a bérlő
a felhalmozott lakbérhátralék összegét 2023. május 15-ig 1.275.560 Ft összegre növelte.

Felkéri a polgármestert, hogy a határozati javaslatnak megfelelő intézkedést tegye meg.

Felkéri a címzetes főjegyzőt, a lakás visszavételével kapcsolatos teendők elvégzésére.
Határidő: kiköltözésre: 2023. július 15.
lakás visszavételére: 2023. július 31.
Felelős: polgármester
címzetes főjegyző

12. — Csatlakozás az 5/2023.(III.31.) országgyűlési határozathoz
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a Megyei Jogú Városok Szövetségének Elnöke Szita Károly polgármester
úr keresett meg bennünket Kaposvárról. Egy népi mozgalmat generált, hogy csatlakozzon
minél több testület a határozathoz. Mi a magunk részéről egy picit másképp értelmeztük
jegyző asszonnyal. Abban tökéletesen egyetértettünk, hogy ahhoz csatlakozzunk, hogy
fejezzék be a háborús konfliktust. Van néhány olyan része az országgyűlési határozatnak,
amit nem biztos, hogy értek közgazdaságilag, de az meg azért van, mert nem vagyok elég
képzett. Fejér Vármegye Közgyűlése a legutóbbi ülésén, mint vármegyei közgyűlés
csatlakozott a határozathoz.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?
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Borbély Sándor: csodálatosan van összeszedve. Nagyon ravasz. A békepártiság nem kérdés, a
Demokrata Koalíció részéről nem kérdés, de amikor ezt összecsomagolom egy gazdasági
történettel, ugye azt tudnunk kell, hogy a legújabb információ, ez negyedéves mérés, az EU-
ban 8,390 nálunk 25,694 az infláció. Háromszorosa. Ezt úgy hívják, hogy Orbáni infláció. Ne
vegyétek személy szerint magatokra. Semmiképpen semmi módon ezt nem tudjuk
megszavazni.

Dr. Sükösd Tamás: megértettem. Jegyző asszonnyal azt gondoltuk, hogy mi az alapgondolatot
tartjuk ebből a legfontosabbnak. Az alapgondolattal pedig feltétlenül egyet tudunk érteni.
Ezért is született így az előterjesztés. A legtöbb településen az előterjesztés gyakorlatilag
betűhíven az országgyűlési hat oldal. Mi arra helyzetük a hangsúlyt, amire ennek a címe
szerint kell helyezni a hangsúlyt. De megértem, nyilván különböző álláspontok vannak ebben
a tekintetben.

Tóth Béla: én is a békepárti részére adom a voksomat.

Egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 7 igen, 2 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
159/2023.(VI.9.) határozata

Csatlakozás az 5/2023.(III.31.) országgyűlési határozathoz

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta a , Csatlakozás az 5/2023.
UI. 31.) országgyűlési határozathoz" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete kinyilvánítja, hogy csatlakozik az orosz-
ukrán háború egyéves évfordulójáról szóló 5/2023. (III. 31.) országgyűlési határozathoz,
elfogadva az abban foglaltakat.

A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a kezdeményezőt a képviselő-testület
döntéséről tájékoztassa.

Határidő: 2023. június 15.
Felelős: polgármester

13/1. A védőnői szolgálat ellátásának átadása a Magyar Állam részére
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: ami a legfontosabb, hogy a védőnők területi ellátási kötelezettségéből a
terület és a feladat nem változik. Mindenki marad ott ahol van, a teljes szakmai struktúra
marad úgy ahogy van. Kele Krisztina marad a szakmai vezető, ő kerül a vármegyei védőnői
szolgálat élére. Gyakorlatilag a feladatot és a hozzá kapcsolódó költségvetési forrást is elviszi
az állam, egy önálló állami szervhez. Nálunk a védőnők közül mindenki egészségügyi
szolgálati jogviszonyos, vállalkozó védőnőnk nem volt. Fejér vármegyében a 200 védőnő
közül 2 fő, akinek vállalkozási jogviszonya van. Rendszer szinten őket nagy változás nem
érinti. Nagyon komoly adatszolgáltatási kötelezettségünk volt, át kellett adni az összes
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személyi adatot elektronikus formában, a finanszírozási adatokat kellett átadni, illetve
nyilatkoznunk kellett a rendelkezésre álló eszközökről. Legyen az ingó, vagy ingatlan, aminek
ingyenes használati jogát kapja az állam. Tehát nem visznek semmit sehova. A tárgyalások ott
tartanak, hogy először azt gondolta ki a kórház gazdasági igazgatója, hogy egyszerűbb lesz
neki úgy, ha mindenkivel megállapodik egy átalány finanszírozásban és majd elszámolunk. A
tapasztaltabb önkormányzati vezetőkkel azonnal mondtuk, hogy ez így biztos nem fog
működni. Elmondtuk a kórháznak, hogy mi viszont azt szeretnénk, hogy ugyanúgy a
rendelőintézetben minden mérőórát leolvasunk, és utána tovább számlázzuk. Nem okoz ez
nekünk problémát és akkor minden forint odakerül, ahova kell. A védőnői szolgálatok közül,
amit nem olyan régen vettünk és felújítottunk a József Attila utcai, az egy önálló ingatlan, de
az összes többi egy épületben van háziorvosi rendelővel, több helyen gyerekorvosi
rendelővel. Ebben lesznek feladatok, idő nagyon kevés van. Az előzetes jelzések szerint a
védőnőkkel június 19-én és 20-án két nap alatt, mind a 200 fővel megkötik a szerződést,
akinek az egészségi állapota nem teszi lehetővé, ahhoz elmennek. Ezt ígérte a kórház ápolási
igazgatója.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva).

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A képviselők a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 9 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
160/2023.(VI.9.) határozata ,

A védőnői szolgálat ellátásának átadása a Magyar Állam részére

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete az egészségügyi alapellátásról szóló
2015. évi CXXIII. tv. 23.§-ban foglalt kötelezettségének eleget tesz, amely során a Sárbogárd
városban működő védőnői szolgálat ellátását 2023. július 01. napjával átadja a Magyar Állam
részére. Az átadás során az önkormányzat 2023. július 1. napjával biztosítja az állam számára
a 2023. június 30. napján a védőnői ellátásra szolgáló ingó és ingatlan vagyonnak az ingyenes
használatát.
A képviselő-testület tudomásul veszi, hogy az egészségügyi szolgálati jogviszonyban
foglalkoztatott védőnő és a védőnői ellátás körében foglalkoztatott személy tekintetében a
munkáltatói jogokat 2023. július 1-től az az irányító vármegyei intézmény gyakorolja, amely
területileg illetékes az érintett védőnői körzet tekintetében. Az egészségügyi szolgálati
jogviszonyban foglalkoztatott védőnő jogviszonyát a munkáltatói jogutódlás nem érinti, azt
folyamatosnak kell tekinteni.
A képviselő-testület tudomásul veszi továbbá, hogy a települési önkormányzat a 2022.
december 31-én a védőnői ellátásra szolgáló ingatlan és ingó vagyonát e feladattól nem
vonhatja el
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a védőnői szolgálat ellátásának átadásával
kapcsolatos valamennyi nyilatkozat, szerződés aláírására.
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A képviselő-testület felkéri a polgármestert az átadással kapcsolatos valamennyi szükséges
intézkedés megtételére.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

13. — Bejelentések

Dr. Sükösd Tamás: megadom a szót Borbély Sándornak

Borbély Sándor: a Vörösmarty utca sarkán lakókat, az orvosi rendelőnél a víz elönti lassan.
Megkerestem ezzel kapcsolatban a műszaki osztályt, ahol megbeszéltük, hogy mi a megoldás,
de az nem megoldás. Az, hogy húzunk oda egy árkot az egyszerű megoldás és bele is
egyeztek volna. A probléma az, hogy közel 30 cm-rel magasabb az árok, mint amiről a ház
mögött beszélünk, a víz.

Dr. Sükösd Tamás: a nádas felőli részről van szó?

Borbély Sándor: igen a nádas felől. Lassan a garázsokig ér a víz.

Dr. Sükösd Tamás: ez nagyon régi probléma. Amikor a Suzuki Barta Autókereskedést
kezdték építeni a rakodógép olyan szinten süllyedt el, hogy az ég fele állt a kereke. Ez 1990.
körül volt. Az árok, ami most be lett fedve, bele lett építve a vízelvezető Cső, az a része jó.
Ahol műszaki probléma van, az a Park presszó fele 2-3 helyen be van szakadva az a téglás
rész, amit már párszor megkameráztunk. Kellene rá egy nagyobb összeg, hogy azt ki tudjuk
venni. Abban vannak bajok. Az említett rész magánterület. Most az extrém csapadék miatt
problémás, egyébként visszahúzódik egy hét alatt a víz. Amikor ráépítették az autómosót
rosszabb lett a helyzet. Tolja össze azt a vízgyűjtő területet egyre jobban és tolja a házak fele.

Borbély Sándor: az a megoldás, amit megbeszéltünk jó lett volna, csak a szintkülönbség nem
teszi lehetővé.

Dr. Sükösd Tamás: megkeressük a terület tulajdonosát Barta Györgyöt.

Ábrahámi Dóra: mi azt ajánlottuk föl, hogy ha ők ásnának egy árkot, ami párhuzamos a
Vörösmarty utcai árokkal és utána befordítják, akkor mi engedélyezzük befogadó
nyilatkozattal, hogy a Vörösmarty utcai árkon bejöjjön a víz, de akkor még nem tudtuk, hogy
van szintkülönbség.

Dr. Sükösd Tamás: próbálunk valami megoldást találni.

Borbély Sándor: adományozunk különböző kitüntetéseket azoknak, akik megérdemlik.
Legyünk rájuk büszkék. A város honlapján évek óta nincs vezetve a kitüntettek névsora. Van
város, ahol bemegyek a hivatalba, leülök van egy stilizált fal réz levelekkel, a levélen ott van,
hogy díszpolgár a név és a dátum. Ezt vezetni kellene.

Dr. Sükösd Tamás: a Díszteremben a falon olvasható a díszpolgárok névsora.

Tóth Teréz Márta: a honlapon lehet, hogy hiányzik a legutolsó, de a többi megtalálható.
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Borbély Sándor: hol?

Dr. Varnyu Péter: honlapon, önkormányzat, jobbra, harmadik menü, kitüntetettjeink.

Dr. Venicz Anita: 1-2 éve volt a honlap átfogó vizsgálata, én néztem végig, hogy mi hiányzik.
Barna Edina a szervezési osztály ügyintézője megkapta a feladatot, azóta folyamatosan
csinálja.

Paczona Lajosné: a fűnyírással kapcsolatban szerettem volna hozzászólni, de a nagy eső utána
Dobó utca sarkán másnap levágták a füvet.
A Dobó utca közepén lévő összedőlt, romos ház, azzal mi van? Nagyon gazos az ingatlan, az
utcára is kilóg a gaz, balesetveszélyes.

Dr. Sükösd Tamás: időnként levágjuk a gazt. Az egyetlen tulajdonos külföldön dolgozik. Le
fogjuk vágni.

Paczona Lajosné: Kislókon panaszkodtak a játszótérre.

Dr. Sükösd Tamás: amikor Ferencz Kornél volt Kislókon a képviselő és elkezdték az
Sárbogárdon az Ady lakótelepen, az Ifjúsági Parkban a felújításokat és összeszedték azokat a
20 évnél régebb óta nem szabványnak megfelelő és egyébként különböző hibával bíró
játékokat, amiket azokon a játszótereken nem lehetett már használni, amelyeken
ellenőrzéseket tartottak. Ezeket a Kornél kivitette oda egy vízmű területre. Le lett oda rakva
és elnevezte valaki azt a részt játszótérnek. Ezek leszerelt, kidobott játékok. Nagyon sokat
költünk játszótér felülvizsgálatra és nagyon sok játszótér van. A kislóki nem játszótér, egyik
vas játékot sem fogom tudni engedélyeztetni. Annyit tudunk tenni, hogy levágjuk a füvet.

Paczona Lajosné: illetve a Gilice közből jelezték még, hogy nagy a gaz.

Dr. Sükösd Tamás: ott zajlik az eljárás. Betondarabokkal, egyebekkel van megváltoztatva a
víz útja. Abba be tudunk avatkozni, mert az egyébként is problémás terület volt.

Dr. Prágerné Topp Erika: Pusztaegresen van két kátyú.

Dr. Sükösd Tamás: az nem kátyú, le van szakadva az út. Ha jobb lesz az idő mennek,
megvágják, aszfaltozzák. Meg van rendelve.

Dr. Prágerné Topp Erika: a férjemmel le szoktuk szűrni minden évben ortopédiailag a
gyerekeket. Semmi változás nem történt. Továbbra sincs gyógy-testnevelő, aki kijárjon.

Dr. Sükösd Tamás: amelyik gyereknek előírják a fejlesztést oda megy a gyógy-testnevelő.
Minden óraszámuk ki van töltve ténylegesen.

Dr. Prágerné Topp Erika: arra lenne-e lehetőség, hogy pár alkalommal behozni a gyerekeket
úszni?

Dr. Sükösd Tamás: most már normál üzemmód szerint nyitva van az uszoda, ezt újra kell
gondolni. Akkor volt pályázati forrás a gyerekek beszállítására.

24



Tóth Béla: köszönjük szépen a Damjanich utca felújítását. Beszéltem Békési Józseffel és
Medgyesi Lászlóval azt az ígéretet kaptam, hogy augusztusig meg lesz csinálva három
aknafedő a 63-as úton.

Aranyos József: nincs bejelentésem. Köszönöm

Erős Ferenc: kátyúzás.

Dr. Sükösd Tamás: ha időjárás engedi és be tudjuk fejezni a Vasút utcai járdafelújítást, utána
meg lesz csinálva.

Bágyi Zoltán: fűvágás.

Dr. Sükösd Tamás: jövő héten oda is mennek majd.

Egyéb bejelentés nem volt,
Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt

a nyílt ülést 10.30 órakor bezárta.

Dr. Sükösd Tamás Úr Vetés At
polgármester címzetes főjegyző

— én 361. Fal áz CA
Tóth Béla pllrer
képviselő, jkv. hitelesítő képviselő, jkv. hitelesítő
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Jegyzőkönyv

Készült:

Jelen vannak:

Állandó meghívottak:

Napirendhez megjelentek:

(hangrögzítéssel)

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2023. augusztus 3-i soros nyílt üléséről.

Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt alpolgármester
Bágyi Zoltán képviselő
Borbély Sándor képviselő
Ébl Zoltán képviselő
Aranyos József képviselő
Paczona Lajosné képviselő
Tóth Béla képviselő 8fő
Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Dr. Varnyu Péter
aljegyző-hatósági osztályvezető, Háriné Németh Ilona
gazdasági — osztályvezető, Békési József —műszaki
osztályvezető-helyettes, Tóth "Teréz Márta szervezési
osztályvezető, Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető

Dienes Katalin Sárbogárdi Egyesített Szociális Intézmény
vezetője

Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület soros nyílt ülését 822 órakor megnyitja. Elmondja, hogy a testületi ülésre
azért a mai napon kerül sor, mert holnap lesz a víziközmű vagyonátadásáról szóló szerződés
határnapja minden településre és azon kell részt vennie. Megállapítja, hogy a képviselő-
testület határozatképes, 8 képviselő tartózkodik az ülésteremben. A hiányzó képviselők
igazoltan vannak távol.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Novák Kovács Zsolt személyében,
akik jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv .
hitelesítőnek történő megválasztását. A képviselőtestület 8 igen (egyhangú) szavazattal az
alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
167/2023.(VIII.3.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. augusztus
3-i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Novák Kovács Zsolt jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
168/2023.(VIII.3.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. június 9-i
soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Novák Kovács Zsoltot
megválasztotta.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirend elfogadását.
A képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
169/2023.(VIII.3.) határozata

a nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a nyílt ülés
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:
Napirend:

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: a végrehajtásáért felelősök

3. Az önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 9/2023.(II.23.) önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: címzetes jegyző

4. Intézményi és szociális közétkeztetési szolgáltatás díjainak emelése
Előadó: polgármester

5. Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

6. A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015. (XI.26.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

7. Az üzletek éjszakai nyitvatartási rendjéről, valamint az üzletek működésével
összefüggésben elkövetett jogellenes cselekmények ellenőrzésének rendjéről szóló
13/2022. (VI.23.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

8. A közterületek használatának szabályozásáról és rendjéről szóló 35/2015. (VIII.26.)
önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

9. A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos helyi közszolgáltatásról szóló 14/2018.
(VIII.23.) önkormányzati rendelet módosításáról
Előadó: címzetes főjegyző

10. A Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde Szervezeti és Működési Szabályzatának
módosítása
Előadó: polgármester

11. Településrendezési eszközök részleges módosítása iránti kérelem elbírálása
Előadó: polgármester

12. Helyi alapítványok részére működési és rendezvényi támogatások elnyerésére kiírt
2023. évi pályázatra beérkezett pályázatok elbírálása
Előadó: polgármester

13. Bejelentések

Dr. Sükösd Tamás: Horváth Ferencné Erzsike a Sárszentmiklósi Általános Iskola
nyugalmazott igazgatója júliusban elhunyt. Kérem a jelenlévőket, hogy egyperces néma
felállással emlékezzünk rá. (Egyperces néma megemlékezés)



A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.

Dr. Sükösd Tamás: A két ülés közötti fontosabb események, intézkedések a következők
voltak.
Június 9-én a testületi üléssel párhuzamosan vettek részt a kollégák a Nemzeti Vízművek

tájékoztatóján. Ezen a napon volt szerencsém köszönteni Szép Ferencné szépkorú
személyt családja körében. Szintén ezen a napon délután tartottuk a tehetséges
gyermekek díjazását.

Június 13-án a hulladékszállítás átalakulása kapcsán tartottunk egy egyeztetést.
Június 16-án Mezőszilason részt vettünk a Járási Köztisztviselői napon, ahol harmadik

helyezést értünk el.
Június 17-én Bágyi Zoltán képviselő a töbörzsöki iskolában, jómagam pedig a sárszentmiklósi

iskolában vettem részt az évzárón. Az egyik Sárbogárdi Talentum kitüntetés ekkor
került átadásra, mert korábban a díjazott egy iskolai programmal külföldön volt és
nem tudta átvenni.

Június 19-én egy újabb fordulója volt a hulladékos egyeztetésnek a Vertikál Zrt-vel illetve a
Dunanett Kft-vel.

Június 21-én a Közép-Duna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás Operatív Tanácsa
ülésezett.

Június 26-án a MOHU Zrit-nél volt egy egyeztetés, illetve az Eatrend Kft képviselője volt itt,
akivel a beruházásokról és a jövőképről egyeztettünk.

Június 27-én sportcsarnoképítés kapcsán a szokásos kooperáció volt, számos fontos kérdéssel.
Valamint a sárszentmiklósi iskolában volt egy hosszabb búcsúztató illetve színes
diploma átadó. Egy nagyon színvonalas rendezvényen vehettünk részt.

Június 28-án rendkívüli testületi ülés volt. Itt, ha úgy tetszik megerősítettük tisztségében a
Zengő Óvoda vezetőjét, formailag választottuk újra. Védőnői feladat állam részére
történő átadása, valamint egy háziorvosi kérelem volt a napirend. A védőnői feladat
állam részére történő átadása kapcsán azóta megküldték a szerződést. Találtunk
benne úgy gazdasági, mint törvényességi aggályt. Ezt megírtuk akkor, de a
szerződést azóta sem írtuk alá. Érkezett viszont egy költségfelosztási tervezet, ami
úgy kezdődött, hogy a megkötött szerződés alapján felosztjuk a költségeket.
Felhívtam őket, hogy nincs megkötve a szerződés. Ez nyilván majd folytatódik.

Június 29-én Megyei Közgyűlésen vettünk részt. Többféle megyei beszámolót láthattunk,
illetve költségvetési kérdéseket. A megyei beszámolók közül azt lehetne kiemelni,
hogy a Magyar Közút Nonprofit Zrt. igazgatója azt mondta, hogy előrehozták a
sorban a Tury Miklós utca felújítását.

Július 3-án a Vörösmarty utca sarkán megtartottuk a helyszíni bejárást. Jelen volt a Suzuki
Barta képviselője, a társasház képviselője. Felvetettünk egy műszaki megoldást,
amelyre a társasház képviselője és egy megjelent tulajdonos azt mondta, hogy ezt
megbeszélik és szólnak. Eddig nem szóltak. Technikailag valószínűleg az az egy
megoldás van, amit a kollégák kitaláltak.

Július 6-án átadásra került a Vasút utca. Alapvetően jó lett. Egy-két útcsatlakozás kapcsán
kell még egyeztetni a Strabaggal. Bár az útcsatlakozások széle nem a Strabag
feladata, azt a Magyar Közút Nonprofit Zrt. így rendelte meg, tehát nem szerettek
volna ők oda nagyobb útcsatlakozást. Több alkalommal egyeztettünk erről, azt
mondták annak a szélét is úgy fogják kövezni. Ugyanezen a napon volt egy
személyes egyeztetésünk az Albacomp képviselőivel. Az inkubátorházban az a
beruházás, amit terveztek nem indult el és mivel az inkubátorháznak van másik
kérelmezője, aki ugyanígy bérbe venné az egészet, ma jönnek 10.30-ra. Az
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Albacomposokkal az elvégzett beruházás ellenére egyelőre az együttműködést
felfüggesztettük, a szerződést felbontottuk és a másik csapattal indulnánk
szeptember 1-től. Ugyanezen a napon Nagy Józsefné szépkorú személyt volt
alkalmam köszönteni.

Július 10-én egy közvilágítási egyeztetés volt.
Július 11-én Ipari parkkal kapcsolatban tartottunk egyeztetéseket. Most már talán eljutunk

odáig, hogy fizikailag ki tudjuk írni a közbeszerzést és rákerül az utolsó réteg az
útra, mert arra komoly szükség van. Az ipari csarnok esetében, ami a parkban van,
volt két bérlő, mindkettő mezőgazdasági feldolgozóiparral foglalkozik és
mindkettőnek nagyjából ugyanaz a gondja a gazdálkodásában, ezért elengedtük
egymás kezét. Egy másik asztalosipari cég, akik már jelen vannak Sárbogárdon, el
akarnak jönni onnan, ahol jelenleg vannak, 10 főt foglalkoztatnak. Az alapvető
kérdésekben velük is megegyeztünk. A bérleti díj nem alapvető kérdés, mert az
benne volt a pályázatban, egy egyéb feltételekről lehet csak beszélni.

Július 13-án tartottunk megbeszélést a Dészolg Kft. további sorsáról, illetve arról, hogyan
lehetne a városüzemeltetést hatékonyabban végezni. A Fejérvíz Zrt itten vezetője
jött el egy bemutatkozó látogatásra.

Július 16-án részt vehettünk egy Holokauszt megemlékezésen és utána egy igen színvonalas
kulturális programon. Az Alba Régió Alapítvány kitett magáért. A 100 tagú
cigányzenekar elnöke volt itt.

Július 17-én volt Horváth Ferencné Erzsike temetése.
Július 25-én az előzőekben említett társasággal az inkubátorház kapcsán megtörtént az a

részletekbe menő egyeztetés, aminek véleményem szerint az utolsó fordulója ma
lesz.

Július 26-án a Társulási Tanács hozta meg a szükséges döntéseket.
Július 31-én több hirdetésünk kint van a közösségi oldalon. Az egyik körzeti ápolónőnk

visszament a szakápolásba és az ő helyére kerestünk ápolónőt eredménnyel, hétfőn
aláírtuk a szerződést és munkába is állt az új körzeti ápolónő Töbörzsökön.
Ugyanezen a napon próbáltunk egyeztetni a védőnői szerződésekkel kapcsolatban,
ami úgy zajlott le, hogy ismét elküldtük a kórháznak az álláspontunkat és ismét
nem érkezett rá válasz.

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: — a végrehajtásért felelősök

Dr. Sükösd Tamás: az előadók az írásos anyaghoz kívánnak-e szóbeli kiegészítést fűzni?

Az előadók nem tettek szóbeli kiegészítést.

Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. A bizottság
elnökét kérdezem milyen módon foglaltak állást?

Ébl Zoltán: Az ÜJB 3 igen (egyhangú) szavazattal a polgármester jelentését elfogadta, és a
képviselő-testületnek is elfogadásra ajánlja.
Az ÚJB 3 igen (egyhangú) szavazattal a gazdasági osztályvezető jelentését elfogadta, és a
képviselő-testületnek is elfogadásra ajánlja.
Az ÚJB 3 igen (egyhangú) szavazattal az aljegyző-hatósági osztályvezető jelentését elfogadta,
és a képviselő-testületnek is elfogadásra ajánlja.
Az ÜJB 3 igen (egyhangú) szavazattal a szervezési osztályvezető jelentését elfogadta, és a
képviselő-testületnek is elfogadásra ajánlja.
Az ÜJB 3 igen (egyhangú) szavazattal a műszaki osztályvezető jelentését elfogadta, és a
képviselő-testületnek is elfogadásra ajánlja.



Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend fölötti vitát. A. képviselőket kérdezi, hogy van-e
kérdésük, észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban?

A képviselő-testület tagjai a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a polgármester jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a polgármester jelentését elfogadta és az
alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
170/2023.(VIII.3.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt — határidejű —határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a polgármester jelentésében foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a gazdasági osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a gazdasági osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
171/2023.(VIII.3.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a gazdasági osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel az aljegyző-hatósági osztályvezető jelentésének
elfogadását.
A képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az aljegyző-hatósági osztályvezető
jelentését elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
172/2023.(VIII.3.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és az aljegyző- hatósági osztályvezető jelentésében
foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a szervezési osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a szervezési osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
173/2023.(VIII.3.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és a szervezési osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a műszaki osztályvezető jelentésének elfogadását.



A képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a műszaki osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
174/2023.(VIII.3.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a ,, Jelentés a
lejárt — határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet
megtárgyalta és a műszaki osztályvezető jelentésében foglaltakat
elfogadta.

3 Az önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 9/2023.(II.23.) önkormányzati
rendelet módosítása

Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: a rendeletmódosításon végigvonulnak a pótlékok, illetve a pénzügyön
nézik azt, hogy hogyan vagyunk egyensúlyban a rendszeren belül és a szükséges és lehetséges
dolgokat indítványozzák,én pedig saját hatáskörben aláírom.
Az előterjesztést valamennyi bizottság tárgyalta. Kérdezi először a PVVB elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: A PVVB 3 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek
az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást.

Dr. Sükösd Tamás: ugyanerről kérdezem az ESZB elnökét, úgyis mint az OKSB
elnökhelyettesét.

Aranyos József: Az ESZB 4 igen, az OKSB is 3 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra
ajánlja a Képviselő-testületnek az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást.

Dr. Sükösd Tamás: végül az ÜJB elnökét kérdezem, hogy milyen módon foglaltak állást a
napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: Az ÜJB 3 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek
az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást.

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást
elfogadását.
A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
27/2023(VIII.16.) önkormányzati rendelete

Sárbogárd Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetéséről szóló
9/2023.(II.23.) önkormányzati rendelet módosításáról



4. Intézményi és szociális közétkeztetési szolgáltatás díjainak emelése
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: tisztelettel köszöntöm Dienes Katalin intézményvezető asszonyt a
teremben. A következő három napirendi pont szorosan összefügg egymással. Az Eatrend Kft.
az év elején kérte a térítési díjak emelését, de a szerződés értelmében csak most lehet emelni.
Ahhoz képest, amikor a szerződést kötöttük, nem egyszerű ezt a dolgot kiegyensúlyozni, de
ez mindenkit egyformán érint. A közzétett infláció alapján 14,596 beépítése vélhetően
elkerülhetetlen. Az állami beavatkozás addig tartott, hogy nem emelhető bármeddig a térítési
díj, viszont valamilyen módon ezt a dolgot kezelnünk kell.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: A PVVB 3 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek
az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A képviselők a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
175/2023.(VIII.3.) határozata

Intézményi és szociális közétkeztetési szolgáltatás díjainak emeléséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Intézményi és szociális
közétkeztetési szolgáltatás díjainak emelése" tárgyban készült előterjesztést megvizsgálta és
az alábbi döntést hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzata és az Eatrend Kft. (2730 Albertirsa, Pesti u. 65.) között
létrejött vállalkozói szerződés VII. 7. 2. pontja alapján a Szolgáltató által kezdeményezett
szolgáltatási díj emelés iránti kérelmet 2023. október 1-től támogatja, az emelést indokoltnak
és szükségesnek tartja.

1. Utasítja a jegyzőt, hogy a Sárbogárd Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetésében
az intézményi és szociális közétkeztetés vásárolt szolgáltatást emelt szolgáltatási díjjal
tervezze be. A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015. (XI. 26.) önkormányzati
rendelet, az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015. (II. 27.) önkormányzati rendelet
módosítását készítse el.

Határidő: 2023. szeptember 30.
Felelős: jegyző

2. Az Eatrend Kft. képviselőjének tájékoztatásáról gondoskodom.
Határidő: azonnal
Felelős: polgármester



5. Az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: két indok miatt szükséges módosítani. Egyrészt a 14,594, másrészt meg
azt tudjuk, hogy a társulásban három önkormányzat van és mindenki a saját szolgáltatásai
kapcsán meghatározott díjakra jogosult. Azt beszedi és abból vagy ki tudja gazdálkodni azt a
szolgáltatást, vagy saját maga hozzátesz. Így működik a rendszer. Hantos esetében az étel
kiszállítás díját 60 Ft/fő/adag-ban határozták meg. Majd kiderül, hogy ettől a rentábilis
működés meglesz-e, mert ez általában utólag szokott kiderülni. A szükséges Társulási Tanács
döntése megszületett hozzá, mert ez alapján tud a testület is dönteni.
Az előterjesztést az UJB és az ESZB tárgyalta. Kérdezi a bizottságok elnökeit, hogy milyen
módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

ÉbI Zoltán: Az ÜJB 3 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek
az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást.

Aranyos József: Az ESZB 4 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-
testületnek az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást.

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást
elfogadását.
A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
28/2023.(VIII.16.) önkormányzati rendelete

az egyes szociális ellátásokról szóló 4/2015.(II.27.) önkormányzati
rendelet módosításáról

6. A gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015.(XI.26.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: ide is beépülnek a szükséges módosítások október 1. dátummal az emelés
kapcsán. Az előterjesztést az UJB és az ESZB tárgyalta. Kérdezi a bizottságok elnökeit, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: Az ÜJB 3 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek
az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást.

Aranyos József: Az ESZB 4 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-
testületnek az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást.

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?



Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást
elfogadását.
A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
29/2023.(VIII.16.) önkormányzati rendelete

a gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 48/2015.(XI.26.)
önkormányzati rendelet módosításáról

7. — Az üzletek éjszakai nyitvatartási rendjéről, valamint az üzletek működésével
összefüggésben elkövetett jogellenes cselekmények ellenőrzésének rendjéről szóló
13/20222.(VI.23.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: több alkalommal szavaztunk róla ezzel kapcsolatban, kettő üzlet volt
Sárbogárdon, amelyek szerettek volna nonstop nyitvatartást. Az egyik, ahol kevesebb volt a
probléma az éjszakára bezárt, később bezárt véglegesen. Amikor még működött
megkérdeztem a tulajdonost, hogy van-e éjszakai forgalom, azt válaszolta, hogy egy idő után
egyáltalán nem volt forgalom. A másik üzlettel jogvitában állunk, de azt gondolom előbb
utóbb lezárul ez a dolog. Azóta is, ha ott bármilyen elkövetési magatartás fölmerül, akkor
arról egyrészt lakossági jelzést is kapunk, másrészt a rendőrség is jelzi, ha nincs rend. Ezért
gondoltuk azt, hogy elindulnánk abba az irányba, hogy tegyük meg a szükséges korlátozást,
mert ezzel gazdasági érdeket, azt gondolom, nem sértünk, ha éjszaka nem lesz nyitva az üzlet.
A Tom Market országos hálózat. Ők nagyon komolyan mérnek. Ahol megéri éjszaka nyitva
tartani, ott nyitva tartanak egy-két üzletet. Pécsen pld. talán egy üzlet van nyitva éjszaka is.
Pécs lakosságszáma pedig nem pont ugyanakkora, mint Sárbogárdé.
A következő napirendi ponthoz kapcsolódóan jegyző asszony tájékoztatott arról, hogy tegnap
esettanulmány nap volt. A Polgármesteri Hivatal mögötti részen, a piactéren volt verekedés,
kiabálás. A közterület, a Polgármesteri hivatal hátsó fala nem nyilvános wc. A rendőrségben
is megvan az együttműködés, hajlandóak a rövid úton történő szólás után intézkedni és azt
mondani, hogy csináljunk ebben a dologban rendet, mert most nincs. Ezek indokolják a
módosítást. a
Az előterjesztést az ÚJB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottságok elnökeit, hogy milyen
módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

ÉbI Zoltán: Az ÜJB 3 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek
az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást.

Tóth Béla: A PVVB 3 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek
az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást.

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást
elfogadását.
A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta:



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
30/2023.(VIII.16.) önkormányzati rendelete

az üzletek éjszakai nyitvatartási rendjéről, valamint az üzletek működésével összefüggésben
elkövetett jogellenes cselekmények ellenőrzésének rendjéről szóló 13/20222.(VI.23.)

önkormányzati rendelet módosításáról

8. A közterületek használatának szabályozásáról és rendjéről szóló 35/2015.(VIII.26.)
önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: az előző napirendi pontnál elmondtam miért van szükség a rendelet
módosítására. Még annyit hozzáfűznék, hogy a nyilvános wc megint azért nem működik, mert
valaki beledobott egy ruhadarabot. Most a hiba elhárítására egy kosaras szivattyút kell
vennünk 200.000 Ft-ért. Korábban beszéltünk róla, hogy ha lesz rá forrás abba az irányba is el
kell vinni a kamerát. A nyilvános wc tavaly készült el, nem hiszem hogy ilyen viselkedési
formákat kell eltűrni.
Az előterjesztést az ÜJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: Az ÜJB 3 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek
az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást.

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: vannak jogszabályok, be kell tartani őket. Nagyon jó a közbiztonság, nagyon
jó a helyzete Sárbogárdnak, nem a rendőrséget akarom lejáratni, de ezeket be kell tartani.

Dr. Sükösd Tamás: a legtöbb eset itt történik a hivatal mögött, látjuk ezeket a
cselekményeket. Az utóbbi időben volt 4-5 eredményes rendőrségi közreműködés. Sajnos
kétszer mentőt is kellett hívni. A rendőrség kezdeményezte azt, hogy legyen helyi szabályozó,
könnyebben eljárnak. Konzekvens szabályszegők 10 főnél nincsenek többen.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást
elfogadását.
A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
31/2023.(VIII.16.) önkormányzati rendelete

a közterületek használatának szabályozásáról és rendjéről szóló 35/2015.(VIII.26.)
önkormányzati rendelet módosításáról

9. A települési szilárd hulladékkal kapcsolatos helyi közszolgáltatásról szóló
14/2018.(VIII.23.) önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíván-e szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: a rendeletmódosítást az indokolja, hogy a települési szilárd hulladékkal
kapcsolatos feladat állami feladat lesz. Szívesen mondanám, hogy nincs vele feladat, de a két
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ülés közötti fontosabb eseményekről szóló tájékoztatónál hallható volt, hogy gyakorlatilag
minden másnap volt egyeztetés és ezután is így lesz, mert egyelőre a gyakorlati problémák
kiküszöbölését végezzük. Tegnap a kollégáim párhuzamosan a Vertikál Zrt. illetve a Dészolg
Kft. ügyintézőivel én pedig a Dunanett Kft. ügyvezetésével egyeztettem telefonon. Bízom
benne, hogy augusztus végére legalább egy rendre be tudunk állni. A MOHU elektronikus
rendszere a kollégáim tájékoztatása szerint megy. Tudunk leadni eseti rendeléseket. Azt kell
látni, hogy az 1100 liter alatti kukáink elszállítását a szolgáltatóval tudjuk intézni és ha úgy
tetszik rezsicsökkentett áron elviszik tőlünk is, de a nagy konténerekre egy-egy rendelést kell
leadni aminek meglehetősen magas ára van ezért megtettük azt is, hogy sok helyen ahol
lehetett a nagy konténereket kiváltottuk. Tehát pld. nem nagy konténer áron viszik el azt a
hulladékot, amit minden reggel a Dészolg Kft. dolgozói kiszednek a kis kukákból azt bent a
telepen 3100-re gyűjtik és azt viszik el, azért hogy ne kerüljön ez a városnak többe.
Megpróbáltunk egy olyan modellt csinálni, ami lehető legkevesebbe kerül.
Az előterjesztést az ÜJB és a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottságok elnökeit, hogy milyen
módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Ébl Zoltán: Az ÜJB 3 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek
az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást.

Tóth Béla: A PVVB 3 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek
az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást.

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: most ez adó, vagy szolgáltatás? A kettő között az a különbség, hogy az adót
ha akarom, ha nem fizetni kell. A szolgáltatást akkor fizetem, ha igénybe veszem.

Dr. Sükösd Tamás: ha nem fizeted a szemétdíjat akkor az köztartozás.

Borbély Sándor: ha valakinek van egy ingatlana, nem lakik ott. Megveszi befektetés céljából,
hogy majd eladja 3-4 év múlva. Ha ingatlan tulajdonosváltás van és kötelező fizetni, ez
nekem nem tetszik. Aki használja, még akkor is legyen módja neki. Régen sem volt ilyen,
hogy ilyen mennyiségű szemét képződik. Összegyűjti és majd egyszer leadja. Mi az, hogy én
fizetek a szemétszállításért, hogy ha nem is lakom ott? Csak van egy ingatlanom.

Dr. Sükösd Tamás: ez a törvényből való és eddig is így volt. Lehet intézkedni egy igazolással
arról, hogy az ingatlan lakatlan.

Borbély Sándor: de itt nem azt írja. Azt írja, hogy , tulajdonosváltozás esetén vagy egyéb ok
folytán". Vettem valamit.

Borbély Sándor: ha bejelentkezett, akkor kellene, hogy fizessen.

Dr. Venicz Anita: utána kér igazolást, hogy nem használja az ingatlant, megkeresi a
szolgáltatót és nem kell fizetni. De a változást be kell jelenteni.

A napirendi ponthoz egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást
elfogadását.

A Képviselő-testület 7 igen, 1 nem szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta:
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
32/2023.(VIII.16.) önkormányzati rendelete

a települési szilárd hulladékkal kapcsolatos hulladékkezelési helyi
közszolgáltatásról szóló 14/2018.(VIII.23.) önkormányzati rendelet

módosításáról

10. — A Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde Szervezeti és Működési Szabályzatának
módosítása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: intézményvezető asszony egyeztetést követően engedéllyel van távol,
személyes okból.
Jogszabályváltozás folytán megváltozott két szolgáltatás neve. Ezt végig kell vonultatni az
SzMSz-en, illetve a jogviszonyt szabályozó jogszabály számokat át kell írni.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökhelyettesét, hogy milyen
módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Aranyos József: Az OKSB 3 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-
testületnek az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
176/2023.(VIII.3.) határozata

A Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde Szervezeti és Működési
Szabályzatának módosításáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta , A Sárbogárdi Hársfavirág
Bölcsőde Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítása " tárgyú előterjesztést és az
alábbi határozatot hozza:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde
Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítását elfogadja.

Utasítja a jegyzőt, hogy a döntésről az intézményvezetőt tájékoztassa.

Határidő: értesítésre: 2023. szeptember 1.
Felelős: címzetes főjegyző

11. — Településrendezési eszközök részleges módosítása iránti kérelem elbírálása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: A Fenyő utca sarkán lévő ingatlanról van szó. 3,5 fél évig tartott, mire
sikerült építési engedélyt kapniuk. Három üzlet alakulna ott ki. Az egyik üzlet esetében
felmerült, hogy nekik nem elég az a m2 amire először azt mondták, hogy elég. Ennek
megfelelően a három együtt már meghaladja a maximális beépíthetőséget. Tehát a beépítési
százalékot szeretnék megnövelni.

12



Az önkormányzatnak 10 évente van kötelező felülvizsgálat a HÉSZ-re, településrendezési
eszközökre. Akkor mindenki elmondhatja a kéréseit ingyen és azok belekerülnek. Utána
viszont minden egyedi módosítást ki kell fizetni. Itt is kérelmező viseli a tervezői költségeket.
Alapvetően jó lenne, ha beépítenék azt a területet, mert időnként le kell vágni róla a gazt.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: A PVVB 3 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek
az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: a 3094 kevés. A dolgoknak határt kell szabni. Mi a következő 4094,10024?

Békési József: országosan törvényben van meghatározva. Most -4-1094-ot fogunk neki
jóváhagyni, többet nem enged a törvény sem. 400 m2-es üzletek lesznek. A KIK-nek nem
elég a 400 m2, ott max. 500 m2-es lesz az üzlet.

Borbély Sándor: értem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
177/2023.(VIII.3.) határozata

Településrendezési eszközök részleges módosítása iránti kérelem
elbírálásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a , Településrendezési eszközök
részleges módosítása iránti kérelem elbírálása" tárgyú előterjesztést megtárgyalta a
Polgármester előterjesztésében és az alábbi döntést hozza:

A MeritoRent Zrt. (7632 Pécs, Árnyas liget 6. fszt. 1.) kérelmére hozzájárul a
Településrendezési eszközök részleges módosítására vonatkozó eljárás megindításához,
melynek keretében a Sárbogárd 1065 hrsz-ú ingatlan olyan új építési övezeti besorolásba
kerüljön, mely a jelenlegi 30 94-os beépítettségnél, nagyobb területű beépítést tenne lehetővé.

Az egyeztetési eljárás a településtervek tartalmáról, elkészítésének és elfogadásának rendjéről,
valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. (VII. 15.)
Korm. rendelet (továbbiakban: Eljr.) 66 - 67.§ szerinti általános egyeztetési eljárás keretében
történhet az E-TÉR rendszeren keresztül.

A tervezői költségeket a MeritoRent Zrt. viseli.

A fentiek alapján a Képviselő-testület kezdeményezi a tervezői szerződés előkészítését, a
módosítási tervdokumentációk elkészítését követően a partnerségi eljárás és az általános
egyeztetési eljárás lefolytatását.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester
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12. — Helyi alapítványok részére működési és rendezvényi támogatások elnyerésére kiírt
2023. évi pályázatra beérkezett pályázatok elbírálása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: az alapítvány vonatkozásában a Képviselő-testületnek kell dönteni. Az
elnökhelyettes, illetve jegyző asszony tájékoztatása szerint miután az Oktatási,
Közművelődési és Sport Bizottság meghozta a döntését tegnap az egyéb beérkezett
pályázatokról, így 400.000 Ft maradt az előterjesztésben szereplő négy alapítványra.
Tekintettel arra, hogy mindegyiket máshonnan lehetne talán megközelíteni tehát nyilván van
közöttük olyan, amelyik nagyobb és több költségvetést mozgat, többfele is tud fordulni, van
amelyik viszont leginkább az önkormányzatra szorul, hogy fönn tudjon maradni. Ezért a
javaslat az, hogy teljesen egyenlően négyszer 100.000 Ft támogatást biztosítson a testület. A
Központi Óvodát Segítő Alapítvány, az Árva Bethlen Kata Alapítvány, az Alba Régió
Kulturális Alapítvány illetve a Sárszentmiklósi Iskoláért Alapítvány is folyamatosan
tevékenykedik. Az Alba Régió Kulturális Alapítvány az utolsó, aki a városba jött, de pld. az
izraelita megemlékezéseket és több egyéb kulturális jellegű kiállítást, koncertet szerveztek
már. Mindegyik alapítványnak jó szívvel ajánlom a támogatást. Tekintettel arra, hogy ez át
nem ruházható hatáskör, ezt nem előzhette meg bizottsági kontroll.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e a napirendi pont
kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását azzal a kiegészítéssel, hogy a képviselő-testület Központi Óvodát Segítő
Alapítvány részére 100.000 Ft támogatást biztosít.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
178/2023.(VIII.3.) határozata

Helyi alapítványok részére működési és rendezvényi támogatások
elnyerésére kiírt 2023. évi pályázatra beérkezett pályázatok

elbírálásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta a ,Helyi alapítványok
részére működési és rendezvényi támogatások elnyerésére kiírt 2023. évi pályázatra
beérkezett pályázatok elbírálása " tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2023. évi költségvetésről szóló 9/2023.
(II. 23.) önkormányzati rendeletének 14. § (1) bekezdése értelmében civil szervezetek
támogatására elkülönített keretösszegből az alábbi támogatási összeget állapítja meg:

Központi Óvodát Segítő Alapítvány részére 100.000. Ft.

Határidő: értesítésre: 2023. szeptember 4.
megállapodás megkötése: október 2.

Felelős: polgármester
támogatásban részesülők
ügyintéző
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Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását azzal a kiegészítéssel, hogy a képviselő-testület az Árva Bethlen Kata Alapítvány
részére 100.000 Ft támogatást biztosít.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
179/2023.(VIII.3.) határozata

Helyi alapítványok részére működési és rendezvényi támogatások
elnyerésére kiírt 2023. évi pályázatra beérkezett pályázatok

elbírálásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta a ,Helyi alapítványok
részére működési és rendezvényi támogatások elnyerésére kiírt 2023. évi pályázatra
beérkezett pályázatok elbírálása " tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2023. évi költségvetésről szóló 9/2023.
(II. 23.) önkormányzati rendeletének 14. § (1) bekezdése értelmében civil szervezetek
támogatására elkülönített keretösszegből az alábbi támogatási összeget állapítja meg:

Árva Bethlen Kata Alapítvány részére 100.000 Ft.

Határidő: értesítésre: 2023. szeptember 4.
megállapodás megkötése: október 2.

Felelős: polgármester
támogatásban részesülők
ügyintéző

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását azzal a kiegészítéssel, hogy a képviselő-testület az Alba Régió Kulturális
Alapítvány részére 100.000 Ft támogatást biztosít.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
180/2023.(VIII.3.) határozata

Helyi alapítványok részére működési és rendezvényi támogatások
elnyerésére kiírt 2023. évi pályázatra beérkezett pályázatok

elbírálásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta a , Helyi alapítványok
részére működési és rendezvényi támogatások elnyerésére kiírt 2023. évi pályázatra
beérkezett pályázatok elbírálása" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2023. évi költségvetésről szóló 9/2023.
(II. 23.) önkormányzati rendeletének 14. § (1) bekezdése értelmében civil szervezetek
támogatására elkülönített keretösszegből az alábbi támogatási összeget állapítja meg:

Alba Régió Kulturális Alapítvány részére 100.000 Ft.

Határidő: értesítésre: 2023. szeptember 4.
megállapodás megkötése: október 2.
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Felelős: polgármester
támogatásban részesülők
ügyintéző

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását azzal a kiegészítéssel, hogy a képviselő-testület a Sárszentmiklósi Iskoláért
Alapítvány részére 100.000 Ft támogatást biztosít.

A Képviselő-testület 8 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
181/2023.(VIII.3.) határozata

Helyi alapítványok részére működési és rendezvényi támogatások
elnyerésére kiírt 2023. évi pályázatra beérkezett pályázatok

elbírálásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta a , Helyi alapítványok
részére működési és rendezvényi támogatások elnyerésére kiírt 2023. évi pályázatra
beérkezett pályázatok elbírálása" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2023. évi költségvetésről szóló 9/2023.
(II. 23.) önkormányzati rendeletének 14. § (1) bekezdése értelmében civil szervezetek
támogatására elkülönített keretösszegből az alábbi támogatási összeget állapítja meg:

Sárszentmiklósi Iskoláért Alapítvány részére 100.000 Ft.

Határidő: értesítésre: 2023. szeptember 4.
megállapodás megkötése: október 2.

Felelős: polgármester
támogatásban részesülők
ügyintéző

13. — Bejelentések

Dr. Sükösd Tamás: megadom a szót Borbély Sándornak

Borbély Sándor: nem tudom jól láttam-e a térképen Sárbogárdon két Vasút utca van? Az
állomás előtt is van egy, illetve a másik, amelyik Mezőszilas felé megy, ahol most fel lett
javítva az út.

Békési József: Sárbogárdon az Állomás utca.

Borbély Sándor: a Mezőszilas felé vezető Vasút utca lakói köszönik szépen az út felújítását,
viszont lehet, hogy fokozottabb rendőri jelenlétre lenne szükség. Jó lett az út, sokkal
gyorsabban közlekednek.

Dr. Sükösd Tamás: már jeleztem a rendőrség felé, van róla szó, hogy a Vasút utcát is fogják
mérni. 1,4 km az út és teljesen egyenes.

Paczona Lajosné: köszönöm, nincs bejelentésem.

16



Tóth Béla: hamarosan itt az ősz és a Földvári utcán nincs megoldva a vízelvezetés a járdáról.

Dr. Sükösd Tamás: 1,5 hónap munkám ment rá, hogy akik ott abban a házban laknak legyen
jogcímük ott lakni. Kétszer üzentünk nekik, hogy az árkot kaszálják le, tegyék rendbe.

Békési József: megnéztük az útcsatlakozást. A járdát szeptemberben meg fogjuk emelni. Ha a
járda megkapja azt a szintet, ami megvan a hátsó részeken, akkor nem fog ráfolyni a víz. Az
útcsatlakozás a 63-as főút része, ott csak tervvel, engedéllyel tudunk beavatkozni. A járdát
meg tudjuk csinálni engedély és terv nélkül, de ha az útcsatlakozáshoz hozzá akarunk nyúlni
folyókát, vagy árkot akarunk, ahhoz engedély szükséges.

Aranyos József: nincs bejelentésem. Köszönöm

Bágyi Zoltán: köszönjük a Tüzér utcai játszótér utcafronti bekerítését.

Ébl Zoltán: köszönöm, nincs bejelentésem.

Novák Kovács Zsolt: nincs bejelentésem, köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: augusztus 20-án mindenkit tisztelettel hívok az ünnepi rendezvényre. A
rendezvénynek két része van. Az egyik a sárszentmiklósi evangélikus templomban lesz 10
órakor, a másik pedig 15 órakor kezdődik a Hősök terén.

: Egyéb bejelentés nem volt,
Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt

a nyílt ülést 8.54 órakor bezárta azzal,
hogy a Képviselő-testület zárt ülésen folytatja tovább a munkát.

ak]
Dr. Sükösd Tamás im Vol
polgármester címzetes főjegyző

öé. "B

mgssíösés ő A. AT 5
Tóth Béla Novák Kovács Zsolt
képviselő, jkv. hitelesítő alpolgármester, jkv. hitelesítő
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Jegyzőkönyv

Készült:

Jelen vannak:

Állandó meghívottak:

(hangrögzítéssel)

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
2023. szeptember 21-i rendkívüli nyílt üléséről.

Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt alpolgármester
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Ébl Zoltán képviselő
Paczon Lajosné képviselő
Tóth Béla képviselő 716
Dr. Varnyu Péter aljegyző, Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető

Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselő-testület rendkívüli nyílt ülését 1622 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a képviselő-
testület határozatképes, 7 képviselő tartózkodik az ülésteremben. A hiányzó képviselők
igazoltan vannak távol.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Novák Kovács Zsolt személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
204/2023.(TX.21.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd [Város Önkormányzat  Képviselő-testülete a 2023.
szeptember 21-i rendkívüli nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth
Bélát megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Novák Kovács Zsolt jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
205/2023.(TX.21.) határozata

a jegyzőkönyv-hitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd [Város Önkormányzat  Képviselő-testülete a 2023.
szeptember 21-i rendkívüli nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének
Novák Kovács Zsoltot megválasztotta.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirend elfogadását.
A képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
206/2023.(IX.21.) határozata

a rendkívüli nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testülete a rendkívüli nyílt
ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:



Napirend:
1. Országos Orvosi Ügyelet Egészségügyi Szolgáltató Nonprofit Kft. ellátási

területének bővítése
Előadó: polgármester

A képviselőtestület rátér a napirendi pont tárgyalására.

1.Országos Orvosi Ügyelet Egészségügyi Szolgáltató Nonprofit Kft. ellátási
területének bővítése
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a csatlakozási kérelem annyiban formális, hogy ha mi nem járulnánk hozzá,
akkor az ÁNTSZ kijelölne bennünket, mert senki más nincs. Ők azért maradtak szolgáltató
nélkül, mert Tolna vármegyében október 1-től indul és nem tartozhat az OMSZ-hoz megyén
kívüli és ennek megfelelően ők megmaradtak itt. Korábban Mezőszilas, Igar, Dég
Simontornyához tartozott. Vagy januárig, vagy februárig leszünk kicsivel nagyobb körzet azt
követően meglátjuk mi lesz.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a PVVB elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: a PVVB 4 igen (egyhangú) szavazattal elfogadásra ajánlja a Képviselő-testületnek
az előterjesztésben szereplő határozati javaslatot.

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás van-e
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.
A Képviselő-testület 7 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testületének
..207/2023.(IX.21.) határozata

Országos Orvosi Ügyelet Egészségügyi Szolgáltató Nonprofit Kft.
ellátási területének bővítéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselő-testület megtárgyalta az "Országos Orvosi Ügyelet
Egészségügyi Nonprofit Kft. ellátási területének bővítése" tárgyú előterjesztést, és az alábbi
határozatot hozta:

1. A Képviselő- testület elfogadja a Simontornyai Orvosi Ügyelet ellátási területéhez tartozó
települések Sárbogárdi Orvosi Ügyelethez történő csatlakozási szándékát, melynek
eredményeként 2023. október 01. napjától kezdődően további három településsel (Dég,
Igar, Mezőszilas) bővül a Sárbogárdi Orvosi Ügyelet ellátási területe.

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert az Országos Orvosi Ügyelet Nonprofit
Kft.-vel 2020. január 29. napján létrejött Megbízási szerződés 7. számú módosításának
aláírására.



3. A Képviselő-testület hozzájárul, hogy az Országos Orvosi Ügyelet Nonprofit Kft az
alapellátáshoz kapcsolódó háziorvosi ügyelet feladat ellátására finanszírozási szerződést
kössön a NEAK-kal (Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő.

4. Az Önkormányzat lemond a fellebbezési jogáról a Népegészségügyi Szakigazgatási Szerv
felé.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt
a rendkívüli nyílt ülést 16.29 órakor bezárta.
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Jegyzőkönyv
(hangrögzítéssel)

Készült: Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
2023. december 8i soros nyílt üléséről.

Jelen vannak: Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt alpolgármester
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Borbély Sándor képviselő
Erős Ferenc képviselő
Eb] Zoltán képviselő
Dr. Prágerné Topp Erika képviselő
Paczona Lajosné képviselő

, Tóth Béla képviselő 10fő
Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Háriné Németh Ilona

gazdasági — osztályvezető, Ábrahámi Dóra műszaki
osztályvezető, Tóth Teréz Márta szervezési osztályvezető,
Bátai Brigitta jegyzőkönyvvezető

Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselőtestület soros nyílt ülését 922 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a képviselő
testület határozatképes, 10 képviselő tartózkodik az ülésteremben. Nedoba Károly jelezte, hogy
nem tud a mai ülésen részt venni.

Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
256/2023.(XII.8.) határozata

a jegyzőkönyvhitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2023.december
8i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
! 257/2023.CXII.8.) határozata

a jegyzőkönyvhitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2023. december
8i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős Ferencet
megválasztotta.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirend elfogadását.
A képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
258/2023.(XII.8.) határozata

a nyílt ülés napirendjének elfogadásáról



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a nyílt ülés
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:

Napirend: !
1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.

Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: a végrehajtásáért felelősök

3. Tájékoztató a 2023. évi közfoglalkoztatásról és a végzett munkákról, 2024. évi foglalkoztatás
keretének meghatározása
Előadó: polgármester

4. A 2024. évi belső ellenőrzési terv elfogadása
Előadó: címzetes főjegyző

5. "Településterv részleges módosításához készült megalapozó vizsgálat és alátámasztó javaslat
tartalmára vonatkozó, településtervező által elkészített Feljegyzés jóváhagyása
Előadó: polgármester

6. Döntés a Szabályozási tervben meghatározott szabályozási vonalak felülvizsgálatáról
Előadó: polgármester

7. . Szakemberlakás bérlőkijelölése
Előadó: polgármester

8. Döntés a Sárbogárd Fenyő utca 882/2 hrszú ingatlan visszavásárlásáról
Előadó: polgármester

9. A képviselőtestület 2024. évi munkatervének jóváhagyása
Előadó: polgármester

10. Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról
Előadó: polgármester

11. Bejelentések

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.

Dr. Sükösd Tamás: A két ülés közötti fontosabb események, intézkedések a következők voltak.
November 10én a testületi ülés napján volt a TOP Plusz kapcsán a 3.1.3 kiírásról egy központi

tájékoztató.
November 13án a KözépDuna Vidéke Hulladékgazdálkodási Társulás Operatív Tanács ülést

tartott. A MOHU MOL átvette július1jével koncesszorként a: szemétszállítást;
illetve minden hulladékgazdálkodási feladatot Magyarországon. Utána kijelölt régió
koordinátorokat, akikkel 2,5 évre leszerződött. Ez nálunk egy kaposvári cég. Ők
szerződéseket kötöttek azokkal, akik fizikailag szállítják el a szemetet. Ezek a
szerződések december 31ig szólnak és a MOHU MOLnak még nem sikerült a
tárgyalásokat megkezdeni sem, nemhogy befejezni, hogy mi lesz januárban. Emiatt
kellett egy operatív tanácsi döntés, hogy merre tovább. Felhatalmazást kértünk a



társulási tanácstól, amit később meg is kaptunk, mert az Operatív Tanácsba csak
tizenketten vagyunk, ott lehet határozatképességet elérni szemben a nagy társulással,
amelyben kb.150 önkormányzat van bent és decemberben a határozatképes ülés
tartásának nagyon kicsi az esélye. Ezért vélhetően lesz majd még egy döntés.
Egyeztettem mindenkivel, aki a Dunántúlnak ezen a részén fizikailag szállít szemetet
és mindegyik cég megnyugtatott bennünket afelől, hogy mindegy, hogy kivel lesz
szerződéskötés, január elején ugyanúgy jön majd a kukásautó, az pedig hogy milyen
matrica lesz rajta, az nekünk igazából mindegy. Tipikusan kettő lehet Vertikál Zrt.
vagy Dunanett Kft. Szintén ezen a napon a Helyi Választási Bizottság tagjai tettek
esküt, ezzel meg tudják kezdeni a munkájukat. Ugyanezen a napon tartottunk még
egy sportcsarnokos egyeztetést.

November 14én a rendőrségen részt vettünk megyei főkapitány úrral, városi kapitány úrral,
illetve a kirendelt állománytagokkal együtt a járási egyeztető fórumon. Itt az összes
olyan problémát, ami fel szokott vetődni és a rendőrséggel kapcsolatos  akár a
mellékutcákban való gyorshajtás, akár az illegális hulladéklerakás  mindegyikről
beszéltünk. Alapvetően a rendőrséggel a kapcsolat folyamatos, élő. Próbáljuk belőle
kihozni a legjobbat. ,

November 15én a Helyi Védelmi Bizottság ülésezett. Áttekintettük a feladatokat.
November 16án meghívásra részt vettem az informatikai eszközök laptopok kiosztásán, az

elsőn itt a járásban. Ez a Sárszentmiklósi Általános Iskolában volt. Tudomásom
szerint azóta megtörtént a többi helyen is. Úgy gondolom ez egy előremutató dolog,
főleg .akkor, ha informatikai eszközt nem arra használják, hogy a gyerek még
kevesebbet legyen a levegőn és még kevesebbet mozogjon, hanem arra, amire való,
hogy tanuljon vele és behatárolt körülmények között éljen a virtuális világban. Hogy
ezt hogyan lehet megcsinálni, azt nem tudom, de ha valaki erre kitalál valamit arra
szerintem az egész emberiség vevő lesz, mert az teljesen biztos, hogy nem a legjobb
irányba megyünk jelen pillanatban.

November 17én a Szociális munka napján volt egy ünnepség, ezen személyes elfoglaltságom
miatt Aranyos József képviselőtársunk helyettesített, amit ezúton is szeretnék neki
megköszönni, illetve a szociális szektorban dolgozók munkáját is köszönöm.

November 18án a Tánckavalkád volt, alpolgármester úr helyettesített a megnyitón.
November 20án a helyi közlekedésről tartottunk egyeztetést. Ugyanezen a napon az OKSB

elbírálta a Bursa pályázatokat. Megállapítottuk, hogy ahhoz képest, hogy mindenhol
közzé van téve a kiírás, annyira kevesen pályáztak, hogy mindenki meg tudta kapni
a maximális összeget.

November 21én a Jüllichféle ipari parknak a tulajdonosával tartottunk egy egyeztetést, aki
elmondta, hogy sajnos a teljesen magyar tulajdonú alkatrészbeszállító 20242025re
prognosztizálta csak, hogy jönne bérlőnek, ezért tárgyalásokat folytat egy délkoreai
céggel, akik azonban nem végeznek termelőtevékenységet. Tehát kizárólag
logisztikai tevékenységet végeznek és arra keresnek 5000 m2 helyet. Ugyanezen a
napon az orvosi ügyelettel kapcsolatos tájékoztatón is részt vettem. Ami
bizonyosnak mondható, hogy Sárbogárd az úgynevezett ,.rövid ügyeletbe" fog
tartozni. Hosszú ügyelet 024 órás Székesfehérváron és Dunaújvárosban lesz az sbo
mellett és lehet, hogy lesz egy beiktatva Bicskén is, de ebben még nem biztosak,
mert egyelőre erre a Belügyminiszter úr még nem adott ki utasítást. Az is biztos,
hogy nem indul el januárban, csak februárban fog indulni együtt a fővárossal, mert
december 5ig kellett volna kijönni a belügyminiszteri utasításnak, ha januárban
indulnak, de az nem jött ki. A rövid ügyelet biztosan lesz Mór, Enying és Sárbogárd
és egy Velencei tó környéki helyszínen. Tehát Velence vagy Martonvásár. A rövid
ügyelet azt jelenti, hogy a mai ügyeleti helyiségben lesz egy asszisztens, aki az
Országos Mentőszolgálat alkalmazottja lesz és délután 4 óra és este 10 óra között
lesz ott egy háziorvos. Nem tévedés, nem véletlenül nem mondtam, hogy lesz ott
sofőr is. Nem lesz sem sofőr, sem gépkocsi. Tehát az ügyelet az úgy néz ki, hogy
oda be lehet menni, de még városon, településen belül sem mennek ki sehova.
Központi telefonszám lesz megadva, amit egészségügyi szakdolgozó vesz föl és ő
elvégzi annak az elsődleges beavatkozását, hogy mentőre vane szükség, vagy azt
mondja a telefonálónak, hogy menjen be az ügyeletre. Az orvosoknak tíz különböző
mellékletet kell benyújtaniuk, hogy. részt vehessenek ebben. Ez azért furcsa, mert a
NEAKnál és az ÁNTSZnél ugyanúgy bent van az összes orvosnak minden papírja,



mert ők mind regnáló orvosok. Nem pontosan értjük, hogy miért kell beadni újra
ugyanazokat a papírokat, de szorgalmasan szedjük össze. Kétszer hat órát szükséges
az orvosoknak vállalni. Azt nem mondtam, hogy a hétköznapi ügyelet mellett
hétvégén reggel nyolctól délután kettőig lesznek háziorvosok. Tehát ott is hatórás ez
a történet. Ha van tizenöt orvos a rendszerben járási szinten, akkor valóban kétszer
6 óra jut egy orvosra. Mivel a dunaújvárosi járásban is vannak olyan háziorvosok,
akik értelem szerint nem dunaújvárosiak, Aba környékén is vannak háziorvosok.
Egyik csapat sem akar menni a központi ügyeletekre, tehát az sbo mellé. Az
egyeztetésen három orvos jelezte, hogy ők szívesen jönnének ide, ha jöhetnek.
Mondtam, hogy szerintem mi ennek mind örülünk, mert így könnyebben meglesz a
15 fős létszám. Feltettük a kérdést, hogy a korábbi jogszabállyal egyezően tekintettel
arra, hogy gyerekorvos, felnőtt, vagy vegyes körzetet sem vihet, de ügyelhet, hogy
jöhetneke a gyerekorvosok is ide, vagy nekik kötelezőe a gyerekorvosi ügyeletre
menni Székesfehérvárra? Egy idő után kimondta az OMSZ képviselője, hogy
jöhetnek ide. A mi orvosaink rendelkeznek szakvizsgával így pld. a hétvégén a
díjazásuk 11.000 Ft/óra lesz. A hétköznapi ügyeletre járó összeg sem rossz. A
tényleges nyugdíjaskorú orvosaink is azt mondták, hogy a kétszer hatórát nem
örömmel, de fogják tudni kezelni. Tartunk még egy egyeztetést a háziorvosokkal.
Jelen pillanatban így tudjuk, hogy így fog működni az ügyelet.

November 22én a pályázatokról egyeztettünk, majd a KözépDuna Vidéke Társulási Tanács
tartott ülést. Ha meglesz az, hogy ki viszi a szemetet, akkor mi azzal tudunk
szerződést kötni, mert a KDVnek a tulajdona az összes kukásautó.

November 25én egy karate edzőtábort nyitottam meg. Jó hangulatú rendezvény volt a
sportcsarnokban.

November 27től 30ig lakossági fórumokat tartottunk alpolgármester úrral, nyolcat.
November 29én az ipari parkos pályázatnak meg volt a munkaterület átadása. Most szombati

napon befejeződik az aszfaltozás is. Ugyanezen a napon tartottunk orvosi
egyeztetést.

November 30án a KözépDuna Mente Fejlesztési Tanács ülésén vettem részt Dunaföldváron.
Paks 30 kmes körzetébe mennek egyedi fejlesztési források. A Megyei Közgyűlés
elnöke a tagja ennek a fejlesztési tanácsnak, illetve a földrajzi elhelyezkedés okán a
Megyei Közgyűlés tagjai közül jómagam.

December 1jén hagyományosan részt vettünk a Fogyatékosok Világnapja tiszteletére rendezett
ünnepségen. Azt gondolom, hogy ez egy nagyon megható esemény. Ilyenkor
elgondolkodhat mindenki azon, hogy a gyógypedagógusok mit tudnak kihozni
azokból az emberekből, akik másmilyenek egy picit, mint az átlag.

December. 4én elkezdtük felülvizsgálni az önkormányzat vagyonbiztosítását. Sajnos elég
elavult a biztosítási állományunk. Néhány biztosításunk olyan, amit már 10 éve nem
lehet kötni sem. Ugyanezen a napon tartottunk a Fejérvíz Zrtvel is egy egyeztetést,
mert, ott az állam részére történő átadás után sajnos itteni kollégák találtak még
három számlát, amit elfelejtettek kiállítani 2022es dolgokról. Mondták, hogy jó
lenne, ha ezt kifizetnénk. Mindenképpen jó lett volna, ha addig a fordulónapig
jelezték volna ezt, ameddig kellett volna a jogszabály szerint. Most ennek zajlik az
utólagos egyeztetése.

December 5én tartottunk egy egyeztetést egy ipari parkos érdeklődővel, aki azt hitte, hogy a
800 m2es csarnokunk még üres. Mondtam, hogy nem üres. Nem hiszem, hogy a
bérlő kimenne, de ajánlottam neki zöldmezőst. Elvitte a tájékoztatót.

December 6án Dr. Schmidt Ádám, illetve országgyűlési képviselő úr jelenlétében átadtuk a
sportcsarnokot. Örülök neki, hogy a képviselők közül ilyen sokan részt tudtak venni
az átadón. A sportcsarnok teljes üzemmel működik, de a használatbavételi eljárás
még folyamatban van.

December 7én TOP Plusz támogató csoportülés volt. TOP Plusz kapcsán fontos elmondani,
hogy már vannak kiírások, elindulnak a folyamatok.
Az előző testületi ülésen nem volt.

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: — a végrehajtásért felelősök

Dr. Sükösd Tamás: az előadók az írásos anyaghoz kívánnake szóbeli kiegészítést fűzni?



Az előadók nem tettek szóbeli kiegészítést.

Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. A bizottság
elnökét kérdezem milyen módon foglaltak állást?

ÉbI! Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát. Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend fölötti vitát. A képviselőket kérdezi, hogy vane
kérdésük, észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban?

A képviselőtestület tagjai a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a polgármester jelentésének elfogadását.
A képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal a polgármester jelentését elfogadta és az
alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
259/2023.(XII.8.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és a polgármester jelentésében foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a gazdasági osztályvezető jelentésének elfogadását.

A képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal a gazdasági osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
260/2023.(XII.8.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,, Jelentés a lejárt
határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet megtárgyalta és
a gazdasági osztályvezető jelentésében foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a műszaki osztályvezető jelentésének elfogadását.

A képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal a műszaki osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
261/2023.(XII.8.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,, Jelentés a lejárt
határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet megtárgyalta és
a műszaki osztályvezető jelentésében foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a szervezési osztályvezető jelentésének elfogadását.

A képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal a szervezési osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
262/2023.(XII.8.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,, Jelentés a lejárt
határidejű határozatok végrehajtásáról, c. napirendet megtárgyalta és
a szervezési osztályvezető jelentésében foglaltakat elfogadta.

3 Tájékoztató a 2023. évi közfoglalkoztatásról és a végzett munkákról, 2024. évi
foglalkoztatás keretének meghatározása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: két dolog feszül egymásnak. Nyilván, ha valakinek bármilyen fajta munkát
tudunk adni, az mindig jobb, mintha direktbe segélyeznénk, de az is tény, hogy az a
kormányzati szándék, hogy a közfoglalkoztatási szektort minél többen hagyják el az
úgynevezett versenyszféra javára. Ennek megfelelően a közfoglalkoztatási bért mechanikusan
alacsonyan tartják így egy idő után, miután most már a közfoglalkoztatási nettó bér nagyjából
a december 1től hatályos minimálbér 1/3a, 2,5es szorzó van. A minimálbér fele. Így nagyon
nehéz azt eldönteni, hogy meddig lehet elmenni a követelményrendszerben. Nyilván van egy
alapvető követelményrendszer, miszerint a munkafegyelmi kérdéseket meg kell tartani, a
munkaidőt ki kell tölteni. Próbálunk nem lehetetlen küldetéseket állítani a közfoglalkoztatottak
elé. Nekünk nagyon fontos, hogy az intézményrendszerünkben sokan értékes munkát végeznek
a közfoglalkoztatásban. Az intézményvezetők ezt megpróbálják a maguk eszközeivel
természetbeli —. dolgokkal, munkaidőkedvezménnyel, egyébbel — honorálni, a
közfoglalkoztatottnak aki tényszerűen általában családi okok miatt ragadt itt. Tehát nem tud
utazni, nem tud munkát vállalni, mert kisgyerekre kell vigyázni, idős családtagra kell vigyázni
stb. Ezek az emberek mind olyanok, akik tényleg jól dolgoznak. Azt mindig el szoktam
mondani, hogy bármilyen meglepő, de a karbantartó, takarító mind bizalmi munkakör, mert ők
akkor dolgoznak ezeken a munkahelyeken, amikor alapvetően nincs ott senki. A legtöbbet
nyilván azért is kérik vissza az intézmények, mert nincs velük semmi probléma. Kint az utcán
is van olyan brigádunk, akik értékes munkát végeznek és van olyan is akikkel a munkafegyelmi
problémák miatt általában nem szoktunk azzal élni, hogy megszűnik a jogviszony, hanem
kitöltjük azt, hogy legalább 30 napot dolgozzon, hogy utána legalább az alapvető szociális
támogatást egy évig tudja kapni, de nem foglalkoztatjuk tovább azt, aki bontja a rendet, nem
dolgozik. Lehet látni, hogy ezek már messze nem azok a számok, mint amikor 2013ban 650
közfoglalkoztatott volt egyszerre állományban, ami tarthatatlanul sok volt. Ezek most sokkal
alacsonyabb számok éves átlagban is. A 2024es évet is ugyanúgy tervezzük, hogy van egy
brigád amelyik segít a városüzemeltetésben, karbantartásban stb. Karbantartó brigádunk 8 fő.
Érdemi szakmunkát nem tudunk senkivel végeztetni 70.000 Ftért. Ebben a tekintetben ezzel
csak úgy tudtunk versenyezni, hogy össze kellett rakni ezt a brigádot. Ezt tervezzük a
továbbiakra is, illetve egyelőre úgy van, hogy nincs arra kormányzati szándék, hogy ne
üzemelhetnének úgy az intézményeink, hogy ebben a kisegítő személyzet közfoglalkoztatott,
ezért azt a csapatot is szeretnénk visszahozni. Most az utolsó egyezség a Járási Hivatallal az,
hogy mindenki visszajöhet. A közfoglalkoztatás határozott idejű és kellene tartani szünetet. Én
elmondtam azt, hogy azért egyrészt decemberben nem túl sportszerű hosszú szünetre elküldeni
karácsony előtt az embereket, hogy még kevesebb munkabérük legyen. Másrészt az
intézményeinknek az év vége nem egyszerű. Ennek megfelelően sikerült viszonylag jó, rövid
átmenettel megoldani ezt. Lehet látni, hogy van nyári diákmunka, az népszerű, bár kétséget
kizáró, hogy nagyon nehéz a közigazgatásban a diákoknak érdemi feladatot adni 23 hétre.
Látjuk még a beszámolóból, hogy van intézményi feladatok ellátása, városüzemeltetési
feladatok ellátása. Ez a kettő, ami leginkább viszi a közfoglalkoztatást. Ezt a továbbiakban is
szeretnénk csinálni. Sajnos azt is kell látni, hogy nemcsak a bér van alacsonyan tartva, hanem



a közfoglalkoztatásban lehívható dologi kiadás mértéke is erősen meg van húzva. Sárbogárd
településszerkezetéből adódóan extrém üzemanyagköltségünk van. Ebben mindig van
önkormányzati forrás és minden egyéb is.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: alapvetően jó és elfogadható a beszámoló. Van benne az utcatáblákkal
kapcsolatban talán egy túlszabályozás. Egy tábla lecserélését nem az dönti el, nem annak kell
eldönteni, hogy mikor tették ki, hanem, hogy milyen állapotú. Az Ady Endre úti tábla rozsdás.
Lehet, hogy a 60as években tették föl.

Dr. Sükösd Tamás: az összeset kicseréljük, csak annyira magas árajánlatot kaptunk, hogy nem
tudtuk egyszerre megrendelni.

Borbély Sándor: kell egyfajta szortírozás. Ez az épület itt van mellettünk. Mindenképpen ki kell
cserélni rajta a táblát.

Dr. Sükösd Tamás: kicseréljük ezt is, de a rendező elv, hogy az összes ki lesz cserélve.

Paczona Lajosné: látom, hogy február 29én az egyik közmunka programnak vége lesz.
Igazából megkaptam a választ, hogy szeretnétek, ha tovább folytatódna. Szükség van a
munkájukra.

Egyéb hozzászólás nem volt. Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben
szereplő határozati javaslat elfogadását.
A Képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének .
263/2023.(XII.8.) határozata

Tájékoztató a 2023. évi közfoglalkoztatásról és a végzett munkákról,
2024. évi foglalkoztatás keretének meghatározása

Sárbogárd Város Önkormányzata a , Tájékoztató a 2023. évi közfoglalkoztatásról és a végzett
munkákról, 2024. évi foglalkoztatás keretének meghatározása." tárgyú előterjesztést
megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza:

A Képviselő testület a 2023 évi munkáról szóló beszámolót elfogadja.
A 2024 évi közfoglalkoztatás kereteit az alábbiakban határozza meg:

2023. évről áthúzódó foglalkoztatások létszámkerete:
Program Létszámból

húzódóProgram neve időtartama áthúzódó
(2023.02.28ig)

2023.03.13től
Startszociális 8 fő

2024.02.29ig

45 fős 2023.12.08től
közfoglalkoztatás 2024.02.29ig 8



58 fős 2023.03.08től
közfoglalkoztatás !/ 9923 .1 1.30ig 988

2023.07.03tól
Nyári diák 1. 0 fő

2023.07.25ig

2023.07.03tól
Nyári diák 2. 01fő

2023.07.25ig
2023.08.01től

Nyári diák 3. 0fő
2023.08.20ig
2023.08.01től

Nyári diák 4. 0fő
2023.08.20ig

atunka 2020.01.13tőlPA " 01.13tőTörvénykönyve 8fő
szerinti határozatlan
szerződésesek

Mind összesen: 61 fő

Ebből intézmény 30fő

Ebből közterület 31fő

Ebből diák 0fő

2024. márciustól induló tervezett foglalkoztatások és létszámuk:

Program neve létszám
Startszociális közfoglalkoztatási mintaprogram 8

hosszabb időtartamú közfoglalkoztatás (intézmény és közterület) 45

Sárbogárd Város Önkormányzatának képviselőtestülete jelen határozatával valamennyi 2024.
évre benyújtandó közfoglalkoztatási kérelmet támogat, és kijelenti, hogy pozitív elbírálás
esetén az esetlegesen szükséges közbeszerzési eljárások megindítását is támogatja.
Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester

4. A 2024. évi belső ellenőrzési terv elfogadása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíváne szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?



Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: a belső ellenőrzés ki van szervezve már régóta. Folyamatosan haladnak
előre a jogszabályoknak megfelelően. Együttműködnek a gazdasági osztállyal, jegyző
asszonnyal. Ez így lesz 2024ben is. Ez egy kötelező feladat. Minden évben a belső ellenőrzési
tervet meghatározzuk, utána a jelentéseket is el kell fogadni.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane a napirendi pont
kapcsán? :

A napirendi ponttal kapcsolatban nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
264/2023.(XII.8.) határozata

A 2024. évi belső ellenőrzési terv elfogadása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete ,, A 2024. évi ellenőrzési terv elfogadása"
tárgyú előterjesztést megtárgyalta.

A képviselőtestület a Sárbogárd Város Önkormányzata 2024. évi ellenőrzési tervét a melléklet
szerint hagyja jóvá.

A képviselőtestület felhatalmazza a jegyzőt, hogy a 2024. évi belső ellenőrzési terv
végrehajtásáról polgári jogi szerződés keretében foglalkoztatott belső ellenőr bevonásával
gondoskodjon.

Határidő: folyamatos ill. 2023. december 31.
Felelős: jegyző

5. Településterv részleges módosításához készült megalapozó vizsgálat és alátámasztó
javaslat tartalmára vonatkozó, településtervező által elkészített Feljegyzés jóváhagyása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: miután Sárbogárd város nem foglalkoztat főépítészt, ezért amikor a
településrendezési eszközöket módosítottuk valaki azt mondta, hogy lehetne erről egy
feljegyzés a településtervezőtől. Ez azért teljesen furcsa mert a településtervezőt mi bíztuk meg.
Elvégezte azt a munkát, ami szerettünk volna. Társadalmasítás, egyebek keretében mi már
szavaztunk róla kétszer és most kellett, hogy készítsen egy feljegyzést, hogy szerinte az, amit
egyébként ő csinált a mi megbízásunkból, az jó. Ő elkészítette a feljegyzést és az a tartalma,
hogy szerinte ez jó. Viszont nekünk ezt most szükséges elfogadni.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: Ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)



Dr. Sükösd Tamás: megnyitja a napirend felett a vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane?

A napirendi ponthoz egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
! 265/2023.(XII.8.) határozata

Településterv részleges módosításához készült megalapozó vizsgálat
és alátámasztó javaslat tartalmára vonatkozó, településtervező által

elkészített Feljegyzés jóváhagyása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete , Településterv részleges módosításáhozkészült megalapozó vizsgálat és alátámasztó javalat tartalmára vonatkozó, településtervezőáltal elkészített Feljegyzés jóváhagyása" tárgyú előterjesztést megtárgyalta a polgármesterelőterjesztésében és az alábbi döntést hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete 177/2023.(VIII. 3.) határozatában, illetve232/2023. (X. 13.) határozatában döntött a Településrendezési eszközök részlegesmódosításáról. Képviselőtestület által kiemelt fejlesztési területen, illetve nemzetgazdaságiszempontból kiemelt jelentőségű beruházás miatti területen. A 249/2023. CXI.10.) határozatbanlezárta a környezeti vizsgálatot, 250/2023. (XI.10.) határozatában a partnerségi véleményezést.
A településtervek tartalmáról, elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyestelepülésrendezési sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. (VII. 15.) Korm. rendelet 7. § (7)bekezdése szerinti, tervezéssel megbízott településtervező által elkészített, megalapozó
vizsgálat és alátámasztó javalat mellékletét képező Feljegyzést jóváhagyja.
A — Képviselőtestület felkéri a Polgármestert, hogy gondoskodjon jelen döntésdokumentálásáról és kezdeményezze a 419/2021. (VII. 15.) Korm. rendelet 68. § (1) bekezdésaa), illetve .ba) pontja szerinti egyszerűsített eljárás lefolytatását az állami főépítészihatáskörében eljáró megyei kormányhivatalnál. A végső szakmai vélemény ismeretében atelepülésrendezési eszköz tervezetét terjessze a Képviselőtestület elé, jóváhagyás végett.

Felelős: Polgármester,
Határidő: folyamatos

6. — Döntés a Szabályozási tervben meghatározott szabályozási vonalak felülvizsgálatárólElőadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a szabályozási vonalak azt jelentik, hogy hol húzzuk meg azövezethatárokat. Ezek elvek, amiről most döntünk, amikor a HÉSZnek a tízévenkénti olyanfelülvizsgálata van, hogy gyakorlatilag ki kell, hogy dobjuk az előzőt és kell írni egy újat, aminyilván hasonlít az előzőre, olyankor ezek a szabályozási vonalak még mindig viszonylag
rugalmasan kezelhetők és változtathatók.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vanea napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.
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Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
266/2023.(XII.8.) határozata

Döntés a Szabályozási tervben meghatározott szabályozási vonalak
felülvizsgálatáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete , Döntés a Szabályozási tervbenmeghatározott szabályozási vonalak felülvizsgálatáról" tárgyú előterjesztést megtárgyalta apolgármester előterjesztésében és az alábbi döntést hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete az épített környezet alakításáról ésvédelméről szóló 1997. évi LXXVIII. törvény (a továbbiakban: Etv.) 60. § (15) bekezdésalapján, Sárbogárd város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 1/2017. (II. 2.). önkormányzatirendelet mellékletét képező szabályozási tervében meghatározott szabályozási vonalakatfelülvizsgálta és úgy döntött, hogy azokat változatlan tartalommal az elkövetkező 7 évben is
alkalmazni kívánja.

Felelős: Polgármester
Határidő: értelem szerint

7. Szakemberlakás bérlőkijelölése
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: az egyik bérlő elhunyt, így került vissza hozzánk a szakemberlakás.Megfuttattuk a szigorúbb közigazgatási körben is, hogy merüle fel rá igény. Ott nem volt. Atársszervekkel, akik közszolgálatot látnak el Sárbogárd területén, velük van együttműködésünk,így jött a kérelem Murányi Róberttől, aki a rendőrségen dolgozik. Az élettársa végzősgyógypedagógus, az ő részére is lesz munkalehetőség. Ez egy alapvetően támogatható kérelem.Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vanea napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő , A" határozati javaslatelfogadását a bizottság javaslatával egyezően.

A Képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:
Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének

267/2023.(XII.8.) határozata
Szakemberlakás bérlőkijelölése

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a " Szakemberlakás bérlőkijelölése "
tárgyú előterjesztést megtárgyalta.
Murányi Róbert 7000 Sárbogárd Ady Endre u. 162. I/1. szám alatti lakos részére a Sárbogárd,
Ady E. út 162.II/9.szám alatti 71 m? nagyságú összkomfortos, 2 szoba, konyha, loggia,
fürdőszoba, étkező, folyosó helyiségekből álló szakemberlakást 2024. január 1től határozatlan
időre, jelenlegi munkahelyén fennálló közalkalmazotti munkaviszony idejére adja bérbe.
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Felkéri a polgármestert, hogy a kiértesítésről intézkedjen.

Felkéri a címzetes főjegyzőt, hogy a bérleti szerződés megkötéséről, a határozatnak
megfelelően intézkedjen.

Határidő: kiértesítésre: a testületi ülést követően azonnal
szerződéskötésre: 2024. január 10.

Felelős: polgármester
címzetes főjegyző

8. Döntés a Sárbogárd Fenyő utca 882/2 hrszú ingatlan visszavásárlásáról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: az önkormányzati telkeket, amelyek beépítési kötelezettséggel kerülnek
kialakításra pályázati rendszer keretében értékesítjük. A pályázati rendszer keretében kellvállalni több mindent a beépítésen kívül. Ritkán, de előfordul, hogy adnak vissza telket. Ez aza szerencsés helyzet, hogy még nem kezdték meg az építkezést. Így a mi szabályunk az, hogy
Ők ezt megvásárolták egy adott összegért és ameddig a birtokukban tartották, addig a rá
irányadó bérleti díjat az adott évekre levonjuk és a maradék összegért vásárolja vissza az
önkormányzat. Ebben a vonatkozásban ők teljesen a rendszer szerint járnak el. Mi a
visszavásárlási jogunkkal tudunk élni. Ők jelezték, nem várnak ki a végső pillanatig, ami azért
is nagyon helyes, mert ha vásárláshoz kértek illeték kedvezményt akkor ha megvárják, ameddi g
lejár az idő, akkor NAV illeték főosztály megbünteti őket. Ha ők szólnak, akkor büntetés nincs,
bár akkor is van a meg nem fizetett összegre kamat. Az élethelyzetet nem ismerjük, de ők
tudják, hogy miért nem építkeztek. Az ő döntésük. Jelen pillanatban ebben pénzügyi kockázatot
nem érzek, mert az elmúlt egy hónapban többen is érdeklődtek, hogy vane üres közműves
önkormányzati telek, mert szívesen adnának be pályázatot. Azt gondolom, hogy ha újra kiírjuk
a pályázatot a telek értékesítésre kerülhet.

. Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)
Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vanea napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: az rendben van, hogy ilyenkor a bérleti díj szerint szépen el van számolva,veszteség nincs. Ha én veszek egy ingatlan akkor nekem azért kell fizetnem. Önkormányzatesetében ez hogyan van?

Dr. Sükösd Tamás: illetékre gondolsz?

Borbély Sándor: illetékre. .

Dr. Sükösd Tamás: nem. Mentesek vagyunk.

Egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.
A Képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
268/2023.(XII.8.) határozata

Döntés a Sárbogárd Fenyő utca 882/2 hrszú ingatlan
foz ÁAÁL EIvisszavásárlásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a "Döntés a Sárbogárd Fenyő utca 882/2hrsz.ú ingatlan visszavásárlásáról " tárgyú előterjesztést megtárgyalta.

Sárbogárd Város Önkormányzata visszavásárolja Varga Bálint Béla és Varga Kiss Regina7000 Sárbogárd, Szent István utca 71. szám alatti lakosoktól a 7000 Sárbogárd, Fenyő utca882/2 hrsz. alatt található 793 m? nagyságú építési telket a vételárnak a használat idejére járómindenkori éves bérleti díjjal csökkentett összegén, azaz 2.168.855 Ft áron.

Felkéri a polgármestert, hogy a kiértesítésről intézkedjen.

Felhatalmazza a polgármestert, és a címzetes főjegyzőt az adásvételi szerződés előkészítéséreés aláírására.
Határidő: tájékoztatásra, a testületi ülést követően azonnal

szerződés aláírására: folyamatos
Felelős: polgármester, címzetes főjegyző

9. A képviselőtestület 2024. évi munkatervének jóváhagyása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: minden alkalommal el szoktuk mondani, hogy ilyenkor a kötelező és
előrevett elemeket hozzuk ide. Egyszerű dolgunk lenne, ha csak a munkaterv szerinti napirendi
pontokról kellene szavazni. Most is nagyjából úgy van az arány, hogy munkaterv x 1,6 vagy
inkább kétszeres, ami a vége az előterjesztések számának. Ez alatt hoz az élet nyilván olyan
döntési javaslatokat, amiket behozzuk ide és dönt róla a képviselőtestület, de kell egy
keretszabályozás.
Az előterjesztést valamennyi bizottság tárgyalta. Kérdezi az ESZB, az ÜJB, az OKSB, és a
PVVB elnökét, hogy milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

ÉDI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)
Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vanea napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.
A Képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
269/2023.(XII.8.) határozata

A képviselőtestület 2024. évi munkatervének jóváhagyása

13



Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete , A képviselőtestület 2024. évi
munkatervének jóváhagyása" tárgyú előterjesztést megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza:
A Képviselőtestület Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének 2024. évi
munkatervét elfogadja.

Határidő: Honlapon közzétételre: január 2.
Felelős: Címzetes főjegyző

10. — Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: itt két dolog van. Az egyik, hogy jelezte a helyi közlekedést végző Régió
2007 Kft. ügyvezetője Lics Zoltán, hogy mindenképpen szüksége van támogatásra, másrészt
pedig a korábbi döntésünk december 31ig szólt, tehát az nem volt így kezelhető. Nem látszanak
még a jövő évi költségvetés számai egyértelműen, mert a költségvetési egyeztetések az
intézményvezetőkkel még ezután lesznek. Mivel nem látszanak még a számok így felelőtlen
dolog lenne azt mondani, hogy erre rá tudunk emelni. Viszont az is felelőtlen dolog lenne, ha
azt mondanánk, hogy nem biztosítjuk ami van, mert az működési zavart eredményezhet. Ezért
ez az előterjesztés most ezt tartalmazza, de nem gondolom azt, hogy a közeljövőre tekintve ez
volt erről az utolsó döntésünk, mert nyilvánvalóan ezt valamilyen módon végig kell
tárgyalnunk, hogy ki mit tud ehhez hozzátenni. Adott esetben a szolgáltató is ho gy képzeli el a
bevételi struktúrának a javítását, mert arra úgy tűnik, hogy szükség lesz.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.
A Képviselőtestület 10 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
270/2023.(XII.8.) határozata

Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a polgármester előterjesztésében
megtárgyalta a , Döntés a helyi közösségi közlekedés finanszírozásáról" tárgyú előterjesztést és
az ügyben alábbi döntést hozta.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a Régió 2007 Kft. (8142 Úrhida, Dózsa
György utca 48.) finanszírozási problémáit megismerte és úgy döntött, hogy a Közszolgáltatási
szerződés szerinti önkormányzati költséghozzájárulás (ellentételezés) összegét, 2024. január 1.
és február 29. közötti időszakra, változatlanul a jelenlegi 3.385.854 Ft/hó összegben határozza
meg.
A Képviselőtestület a havi önkormányzati költséghozzájárulás 2024. március 1től történő
emelése tárgyában az önkormányzat 2024. évi költségvetésének elfogadásakor határoz.
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A Képviselőtestület felkéri a Polgármestert, hogy gondoskodjon a Közszolgáltatási szerződés
módosításáról és aláírásáról. Egyben a döntésről a közszolgáltatót tájékoztassa.
Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

11. — Bejelentések

Dr. Sükösd Tamás: megadom a szót Borbély Sándornak

Borbély Sándor: hóesés. Nagyszerű dolog volt az új parkolónak a kialakítása. Viszont annak atakarítására oda kellene figyelni, mert már két napja esett le a hó és még mindig elakadnakemberek. A hókotró mikor kezdi el a munkát? Milyen a munkaideje?
Dr. Sükösd Tamás: tegnapelőtt délben kezdett el esni a hó, kb. 24 órát esett folyamatosan a 30emt elérte. Néhány lelkes kolléga jobb autóval beleállt a hóba, így ott nem lehetett eltakarítani.Ahol a hókotró el tudott menni mindenhol eltolta a havat. Ma visszamegy, mert az előzőlegletisztított helyekre álltak be a kollégák, így ami elmaradt ma meg lesz csinálva. Tegnap azösszes sárbogárdi utcán végigértünk. Abban igazad van, hogy a két legrosszabbul kinéző résza vasútállomást leszámítva az a Hősök tere és az új parkoló, mert mind a két helyen parkoltakautók. Alapvetően nem reagáltunk rosszul, szeretném is megköszönni a kollégáknak, akik részt .vettek ebben a munkában.

Borbély Sándor: átadásra került az új sportcsarnok. Nagyszerű dolog, büszke lehet a város rá.A használati díjakat ki képezi, mi a tartalma? Egy ismerősöm azt mondta itt nem fog tudni pingpongozni, mert olyan árak vannak. Ki képzi az árakat?
Dr. Sükösd Tamás: a ping pongosok teljesen nyílt felhívást tettek közzé, hogy mehet bárkisportolni. Tíz asztaluk van, Mivel ketté osztható a csarnok 4000 Ft/óráért a felét igénybe lehetvenni, teljes infrastruktúrával mind a tíz asztal fölállítható lenne. Kettő asztalnál játszottaklegutóbb is. Mélyen alatta vagyunk az összes környékbeli árnak. Pld. Köfém csarnokSzékesfehérvár 400.000 Ftért adják ki egy napra. Nálunk a következő volt az árképzés elve.Megállapodtunk a tankerülettel, mi azt az árképzést alkalmazzuk alapban az egyesületeknek,mint a tankerület. A tankerület a Mészöly iskola tornatermét 8.000 Ft/óra díjért adja. Ezért miis 8000 Ftért adjuk. A gimnázium sporttermének is 8000 Ft/óra díja, de ott kevesen férnek el.A 4.000 Ft/óra díjért a ping pongosok képviselői azt mondták, hogy ők teljesen meg vannakelégedve.

Borbély Sándor: volt az az ominózus idősek otthoni történet. A Fejér Vármegyei Hivatalválaszolt nekem és elismerte nekem, hogy jól ráéreztem erre a dologra. Azt is írta, hogy mivelaz önkormányzat ezt már megoldotta, részéről ez tárgytalanná vált. Csak arra szeretném felhívnia figyelmet, hogy valahol azért ig nk, igazam volt. Megoldódott, mindegy milyen áronfelesleges tortúrákkal, szavazásokkal. Én ezt töröltem.
Nem magam miatt, hanem a képviselőtársaim miatt is, ilyenkor ne várjunk az EUra jelkép,vagy jelzés lenne inkább, hogy kapnánk egy naptárt, tollat, vagy valamit, mert nem biodíszletekők sem, én sem. Tehát, hogy éreznénk azt, hogy az a siker, amit elért az önkormányzat,alapvetően mi szabályozzuk ezt a történetet. Amit kaptak a kolléganők, kollegák jutalmatmegérdemelték, többet is érdemelnének, A naptárt egyébként ők is megérdemlik.

Dr. Venicz Anita: kaptak naptárt.

Dr. Sükösd Tamás: el tudom fogadni az általad elmondottakat. Teljesen igazad van.

9.55 órakor ÉPI Zoltán elhagyta a termet,
Jelen van 9 fő képviselő.

Paczona Lajosné: nincs bejelentésem. Köszönöm.
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Dr. Prágerné Topp Erika: elnézést szeretnék kérni. Nagyon rosszul éreztem magam, ho gy nem
vehettem részt a sportcsarnok átadóján.

Dr. Sükösd Tamás: az intézményvezetővel meg tudod beszélni, bemehetsz bármikor.

Tóth Béla: köszönöm, .nincs bejelentésem. Mindenkinek kívánok kellemes karácsonyi
ünnepeket, boldog új évet!

Aranyos József: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Erős Ferenc: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Bágyi Zotlán: köszönöm, nincs bejelentésem.

Novák Kovács Zsolt: nincs bejelentésem, köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: még mindig vannak a hónak következményei pld. vezetékek, amik lejjebb
vannak, mint kellene. Az E.on ígéri az elhárítást, rendbetételt. Tegnap olvastam néhány
kommentet. Puha Zsolt írta, hogy rendben van, hogy tél van, rendben van, hogy elszakadt avezeték, de a felkészülés nulla. Elképzeltem, hogy az lenne a felkészülés, hogy pld. avillanyszerelő reggel elindul otthonról magára csavar két, vagy háromeres vezetékből 50métert legalább, gondolom az nem is több 20 kgnál és azzal mászkál egész nap?
A másik. Meghívtak egy nyilvános csoportba, ahol megírtam a meghívónak, hogy az ő dolgát
el tudjuk intézni, de továbbra sem szeretnék olyan csoporthoz tartozni, ahol valaki reggel négyórakor elindul a munkásbuszra és lefényképezi az egyik buszmegállót, hogy nincs eltakarítva ahó. A Dészolg Kft. dolgozói előző este is körbementek az összes buszmegállónál, beszéltemvelük mikor végeztek és reggel félhétkor ugyanezzel kezdték. Jelezték, hogy az óvódánál semvolt eltolva a hó. Odamentek először. Nyilván ebbe nem szükséges beleállni csak ezeket ateljesen szükségtelen köröket, talán majd, ha mindenkit megérint az ünnep szele, akkor ezeketnem futjuk tovább.
Volt egy telefonhívás. Kérdezték, hogy elmarad az Adventi forgatag? Nem marad el, december15től 22ig lesz. Mindenkit bíztatok, hogy vegyenek részt, jöjjenek el. A következő kétvasárnapon is lesz adventi gyertyagyújtás. Negyedik vasárnap nem, mert értelemszerűen
egybeesik a szentestével. A magam részéről én is áldott ünnepeket, boldog új évet kívánok!

Egyéb bejelentés nem volt,
Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt

a nyílt ülést 10.01 órakor bezárta.

Dr. Sükösd Tamás Ai eso 1Dr. Venicz Anita
polgármester címzetes főjegyző

l ved 7
szek, Ab ho A átngTóth Béla Erős Ferenc

képviselő, jkv. hitelesítő alpolgármester, jkv. hitelesítő
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